
V Životě Běchovic 7-8/2010 najdete: Milí Běchovičáci,
letní měsíce s se-

bou přinášejí čas od-
počinku a dovole-
ných. Věřím, že si již
většina z Vás připra-
vila plán, kam se s
dětmi či jen tak s přá-
teli o letních prázdninách podívá. V Bě-
chovicích se vrhneme do již dlouho od-
kládaných aktivit souvisejících s opravami
silnic, mostků a chodníčků.Věnujte proto,
prosím, pozornost některým dalším člán-
kům v tomto čísle ŽB. Jedná se o opravy,
které již nelze dále odkládat, a které prav-
děpodobně lehce zkomplikují život nám
všem v prběhu měsíců července a srpna.
Naší snahou je většinu těchto obtížných
prací situovat právě do období prázdnin,
abychom se následně vyhnuli problémům
v novém „školním“ roce. Mohu snad pro-
zradit, že rekonstrukce by se měl dočkat
i povrch ulic Českobrodská a Mladých
Běchovic.

Závěrem mého úvodního slova bych se
přeci jen rád dotknul nedávno proběhlých
voleb do Poslanecké sněmovny Parla-
mentu ČR.Volby v Běchovicích provázela
velmi dobrá volební účast, v průměru pře-
kračující 70 %. Celkově pak volby
dopadly ve prospěch pravého středu s ví-
tězstvím ODS, následovanými TOP 09 a
ČSSD. Jako starosta a zároveň přestavi-
tel ODS bych chtěl všem občanům
poděkovat za účast ve volbách. Vysoká
volební účast svědčí o vyspělosti naší ob-
čanské společnosti a také o tom, že
nikomu není lhostejná budoucnost tohoto
státu.

Užijte si pohodovou dobu nejteplejší
části roku. Načerpejte již docházející síly,
a po prázdninách se těším na viděnou
třeba na některé z běchovických sportov-
ních či společenských akcí.

Ondřej Martan

Váš starosta

ŽIVOT
BĚCHOVIC

zpravodaj MČ Praha-Běchovice
Život Běchovic, celý v barvě, najdetete na stránkách www.praha-bechovice.cz
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Úřad městské části
Praha - Běchovice
o z n a m u j e, ž e

ve dnech 7. - 9. 7. 2010
bude z provozních

a technických důvodů
ZAVŘENO.

Dále upozorňujeme, že v době let-
ních prázdnin bude provoz Úřadu
z důvodu dovolených značně
omezen. Je lépe si nejprve telefo-
nicky ověřit, zda Vám budeme
moci s Vaší žádostí či problémem
pomoci.

Děkujeme za pochopení.

VELKOOBJEMOVÉ KONTEJNERY

ZÁŘÍ 18. září sobota
Za Poštovskou zahradou

Do Říčan x Václava Kovaříka
ŘÍJEN 23. října sobota

Za Poštovskou zahradou
Do Říčan x Václava Kovaříka

Předpokládaná hodina zavezení je
kolem deváté hodiny ranní a po naplnění
VOK neproběhne výměna. Odvoz VOK
bude po naplnění v neděli dopoledne.
Co do velkoobjemového kontejneru
(VOK) patří?
Rozhodně ANO: starý nábytek -
skříně, postele, stoly, židle, křesla,
koberce, linolea, matrace, elektro-
technika - pračky, myčky, videa,
počítače, rádia, zdravotní keramika -
umyvadla, záchody
Co do velkoobjemového kontejneru
(VOK) nepatří?
Rozhodně NE: stavební odpad, suť,
pneumatiky, lednice, autobaterie,
barvy, ředila a jiné nebezpečné od-
pady, odpad ze zahrady
Žádáme o dodržování pořádku v bez-
prostředním okolí kontejnerů.
Případné dotazy zodpoví Kamila Dömeová
na tel. č. 281 028 614, e-mailové adrese:
kamila.domeova@praha-bechovice.cz.

SBĚR NEBEZPEČNÉHO ODPADU
dne 10. 8. 2010 úterý
dne 9. 11. 2010 úterý
křižovatka ul. Do Říčan - Hasičská

od 16:00 do 16:20 hod
ul. Za Poštovskou zahradou

(u prodejny)
od 16:30 do 16:50 hod

zastupitelstvo - Úřad MČ

zápisy z dubnového a květnového Zastupitelstva MČ

1. Kontrola účasti zastupitelů a ur-
čení ověřovatelů zápisu
52. řádné zasedání ZMČ Praha –
Běchovice zahájil starosta MČ Ing.
Ondřej Martan dne 21.4.2010 v 18.02
hodin. Zkonstatoval, že jednání bylo
řádně svoláno a vyhlášeno.
Starosta provedl kontrolu účasti za-
stupitelů: přítomni: 11 - dle prezenční
listiny - viz příloha tohoto zápisu
omluveni: 2
Ing. Jiří Santolík, Michal Jiřík
Další přítomní:
tajemnice ÚMČ Mgr. Jitka Šnajdrová,
Šárka Hudečková
Starosta zkonstatoval, že při pří-
tomnosti 11 zastupitelů je zastupi-
telstvo usnášeníschopné.
Ověřovateli zápisu byli určeni:
František Pošmura, Mgr. Jaroslav
Svátek, náhradník - Pavel Urban

2. Návrh na schválení programu
jednání 52. zasedání ZMČ
Starosta přikročil k projednání ná-
vrhu programu. K návrhu programu
nebyly připomínky.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování:
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 644
v příloze tohoto zápisu.

3. Návrh na projednání a schválení
zápisu z 51. zasedání ZMČ
Starosta přikročil k bodu schválení
programu z 51. zasedání ZMČ. Sta-
rosta zkonstatoval, že zápis byl řád-
ně vyvěšen na úřední desce.
Hlasování:
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 645
v příloze tohoto zápisu.

Zápis z 52. řádného zasedání Zastupitelstva
MČ Praha – Běchovice
konaného dne 21. 4. 2010 v zasedací místnosti ÚMČ
Praha – Běchovice, Za Poštovskou zahradou 479, Praha 9

Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu
České republiky konané ve dnech 28. 05. – 29. 05. 2010

strana platné hlasy
číslo název celkem v %

1 OBČANÉ.CZ 2 0,19
4 Věci veřejné 115 11,47
5 Konzervativní strana 1 0,09
6 Komunistická str.Čech a Moravy 71 7,08
7 Koruna Česká (monarch.strana) 2 0,19
8 Česká strana národně sociální 0 0
9 Česká str.sociálně demokrat. 139 13,87

13 Strana Práv Občanů ZEMANOVCI 41 4,09
14 STOP 0 0
15 TOP 09 233 23,25
16 EVROPSKÝ STŘED 0 0
17 Křesť.demokr.unie-Čs.str.lid. 11 1,09
18 Volte Pr.Blok www.cibulka.net 2 0,19
20 Strana zelených 38 3,79
21 Suverenita-blok J.Bobošíkové 26 2,59
22 Humanistická strana 2 0,19
23 Česká pirátská strana 4 0,39
24 Dělnic.str.sociální spravedl. 8 0,69
25 Strana svobodných občanů 7 0,79
26 Občanská demokratická strana 299 29,84
27 Klíčové hnutí 1 0,09

okrsky voliči
v seznamu

vydané-
obálky

volební
účast v %

odevzdané
obálky

platné
hlasy

% platných
hlasůcelkem zpr. v %

2 2 100 1431 1002 70,02 1002 1002 100
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Program Čistá energie
Praha pro rok 2010
Rada hl.m. Prahy usnesením č. 605
ze dne 27. 4. 2010 schválila pokračo-
vání programu Čistá energie Praha
pro r. 2010. V rámci tohoto programu
hl. m Praha poskytuje dotace na pře-
měnu topných systémů a využití
obnovitelných zdrojů energie v bytech
a v rodinných či bytových domech
na území hl.m. Prahy, a to jak fyzic-
kým, tak i právnickým osobám.
Více na: www.enivis.praha-mesto.cz

Pozvánka na jednání
zastupitelstva
Zveme občany na veřejné zasedání
Zastupitelstva městské části Praha -
Běchovice, které se koná ve středu
dne 22. 9. 2010 od 18:00 hod
ve velké zasedací místnosti úřadu.
Program jednání bude oznámen
na úřední desce městského úřadu.

DŮLEŽITÉ
UPOZORNĚNÍ

Vážení občané,
z důvodu časté tvorby černých

skládek, které MČ Praha Běchovice
na své náklady odstraňuje, bylo při-
praveno nové zákazové dopravní
značení pro všechna motorová vo-
zidla (B11) s dodatkovou cedulí
„Pouze na povolení MČ Praha
Běchovice“ od komunikace Mladých
Běchovic (za viaduktem směr Vinice)
kolem ČOV až na katastr Dolních
Počernic a v opačném směru.V pří-
padě, že budete chtít nadále
využívat tuto komunikaci, dostavte
se prosím v úředních hodinách na
Úřad městské části Praha-Běchovice
k projednání udělení výjimky dle zá-
kona č. 360/2001 Sb., v platném
znění, která bude MČ Praha-
Běchovice posouzena a následně
odeslána na MČ Praha 21 – odbor
dopravy k vystavení patřičného po-
volení k průjezdu motorových vozidel.
Tiskopis žádosti o udělení výjimky
najdete na www.praha-bechovice.cz,
v kategorii - Úřad městské části - ti-
skopisy ke stažení.

Richter Martin

vedoucí OSMI

4. Návrh na svěření do správy MČ
Praha-Běchovice pozemku parc.č.
1486/1 – orná půda o výměře
45204 m2, zapsaného s vlastnickým
právem pro Hlavní město Prahu
na LV č. 590 pro katastrální území
Běchovice u Katastrálního úřadu
pro hl.m. Prahu, Katastrální praco-
viště Praha
Starosta informoval, že MČ Praha -
Běchovice má na základě jednání
s hl.m. Prahou možnost zažádat
o svěření pozemku, který si vybere
pro budoucí rozvoj Běchovic. Měst-
ská část si vybrala ucelený pozemek
severně od společnosti JHP Mosty,
tento pozemek je v urbanistické
studii určen zejména pro sportovní
aktivity, kde plánuje MČ vybudová-
ní sportovního areálu a nového fot-
balového hřiště.
Hlasování:
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 646
v příloze tohoto zápisu

5. Návrh na revokaci usnesení č.
458/34/08 ke schválení účasti MČ
na dražbě nemovitosti č.p. 3 v k.ú.
Běchovice
Starosta podrobně vysvětlil proble-
matiku a situaci, která vede k této re-
vokaci. Zastupitelé již byli o tomto pro-
blému informováni. Městská část
schválila získání nemovitosti č.p. 3 -
Koruna formou dražby v rámci insol-
venčního řízení.Tato dražba proběhla
a nemovitost je zapsána v katastru na
MČ Praha - Běchovice.V průběhu in-
solvenčního řízení podal jeden z účast-
níků námitky proti formálním krokům
insolvenčního správce a věřitelského
výboru, kterým bylo soudem vyhově-
no. Při následném jednání byl navržen
jako nezpochybnitelný postup přímé-
ho prodeje za stejných podmínek a za
stejnou cenu jako v dražbě. V tomto
kontextu je navržena revokace usne-
sení, která rozšiřuje původní usnese-
ní o možnost přímé koupě nemovitostí.
Dotaz vznesl František Pošmura a to
zda v bodě 2 musí být uvedena dra-
žební jistota. Starosta uvedl, že zně-
ní původního usnesení musí zůstat
zachováno, rozšiřuje se pouze
o možnost přímé koupě.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování:
pro: 10 proti: 1 zdržel se: 0
Zdržel se: Martin Jech
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 647
v příloze tohoto zápisu

6. Návrh na uzavření smlouvy
na nájem pozemků parc.č. 1272,
1273/1 a 1273/2 zapsaných na LV 587
pro katastrální území Běchovice,
obec Hlavní město Praha u Katast-
rálního úřadu pro hl.m. Prahu, Ka-
tastrální pracoviště Praha společ-
nosti PREdistribuce, a.s.
Starosta sdělil, že při jednání se spo-
lečností PREdistribuce, a.s. bylo zjiš-
těno, že tato společnost má posta-
venou svoji rozvodnu na pozemcích
městské části. Jednání za účelem ná-
pravy situace nebyla jednoduchá
a byla dokončena až na začátku le-
tošního roku.Výsledky těchto jednání
zakotvuje nájemní smlouva mezi MČ
a PREdistribuce, kde roční cena ná-
jmu za nemovitosti je dohodnuta
na 4.000.000 Kč bez DPH. Smlouva
obsahuje ustanovení o případném
přechodu na jednotnou měnu EURO,
dále možnost zrušení smlouvy při ne-
placení nájemného, inflační doložku
a dále ustanovení o tom, že částka za
bezdůvodné obohacení ve výši
8.000.000 Kč bude zaplacena za dva
roky nazpět. MČ tímto způsobem
dostane velice slušný příjem pro
svůj rozpočet a tím bude mít šanci vy-
rovnávat se s nenadálými událostmi,
jako jsou nutná rekonstrukce školy,
nebo vyrovnání svých závazků z pře-
dešlých dob. Na dotaz Jiřího Klůny,
zda cena bude skutečně bez DPH,ne-
boť ve smlouvě toto není specifiko-
váno sdělila tajemnice, že ve smlouvě
je toto specifikováno v čl. VI., bod 5.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování:
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 648
v příloze tohoto zápisu.

7. Návrh na uzavření smluv o vý-
půjčce nemovitostí zapsaných na LV
č. 587 pro k.ú. Běchovice, potřeb-
ných k provozu činností příspěvko-
vých organizací Základní školy a ma-
teřské školy Běchovice a Centra
sociálních služeb Běchovice
Starosta požádal tajemnici úřadu
o seznámení přítomných s touto
problematikou. Tajemnice uvedla,
že tyto smlouvy o výpůjčkách ne-
movitostí jsou zahájením narovnání
právních vztahů MČ k příspěvkovým
organizacím. Uvedení vztahů s přís-
pěvkovými organizacemi do soula-
du s právní úpravou je plánováno
ve více oblastech, a to zejména v ná-
vaznosti na změnu zákona o přís-
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pěvkových organizacích s návaz-
ností na vlastnické vztahy k nabý-
vanému majetku a darům a v ná-
vaznosti o jejich účtování.Vzhledem
k právním nejasnostem a mezerám
v novele zákona je MČ donucena po-
stupovat v jednotlivých krocích, pro-
tože k nejasným ustanovením si
vyžaduje vyjádření MHMP a tří pří-
slušných ministerstev.
Starosta přečetl návrh usnesení.
Hlasování:
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 649
v příloze tohoto zápisu.

8. Návrh na rozpočtovou změnu
MČ Praha - Běchovice
Starosta sdělil, že se jedná o částku
61.400 a částku 7.000 Kč. Částka
61.400 Kč se týká příspěvků na cvi-
čební hodiny Sokola Běchovice I ve
sportovním areálu CHANOS a jedná se
zejména o narovnání a uvedení těch-
to příspěvků do souladu s platnými
účetními a rozpočtovými pravidly.V ob-
dobí roku 2009, kdy se měnil nájemce
celého sportovního areálu a po dobu
rekonstrukce areálu byl nucen Sokol
Běchovice I využívat tyto prostory za
běžné komerční nájemné. Rozdíl, kte-
rý tím vznikl je oněch 61.400 Kč.V le-
tošním roce je již tento problém vyře-
šen tím,že pro Sokol Běchovice se od-
hlasovala samostatná dotace na tuto
spoluúčast, v loňském roce toto tak
nefungovalo, tyto hodiny hradila MČ.
Ke druhé částce 7.000 Kč v příjmové
části rozpočtu se vyjádřila tajemnice
úřadu. Jedná se o srovnání nesrov-
nalosti na příjmové části rozpočtu
městské části. V době přípravy roz-
počtu neměla městská část k dispozici
usnesení Zastupitelstva HMP o schvá-
lených transferech pro městské čás-
ti a vyházelo se z částek telefonicky
sdělených MHMP, které se později
ukázaly jako nepřesné.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování:
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 650
v příloze tohoto zápisu.
V 18.28 hod se do jednacího sálu do-
stavil p. Michal Jiřík, nadále je přítom-
no 12 zastupitelů.

9. Návrh na čerpání části prostřed-
ků z rozpočtu MČ Praha -Běchovice
prorok 2010 z OddPar 6171 - Činnost
místní správy
Starosta sdělil, že se jedná o spolu-

účast MČ na modernizaci tříd a za-
bezpečovacího zařízení v budovách
ZŠMŠ Běchovice. Dále vyzval ředi-
tele ZŠMŠ Mgr. Jaroslava Svátka, aby
uvedl z jakého důvodu je žádáno,
příp. na co bude částka použita.
Mgr. Jaroslav Svátek uvedl, že s roz-
vojem Běchovic přibývá žáků, proto
musely být v letošním roce otevře-
ny dvě 1. třídy a je proto nutné třídy
a školní družinu rozšířit a dále roz-
šířit zabezpečovací systém. Dohro-
mady je nutná částka 320.000 Kč,
z nichž 120.000 Kč zaplatí škola,
zbytek 200.000 Kč by uhradila měst-
ská část.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování:
pro: 12 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 651
v příloze tohoto zápisu.

10. Návrh na zvolení oficiálního or-
gánu samosprávy pro MA21
Starosta informoval, že Městská část
Praha - Běchovice byla začleněna a s
úspěchem postoupila do kategorie D
v rámci projektu místní agendy 21,což
je projekt, který napomáhá městské
části zlepšovat životní prostředí svých
občanů. Městská část Praha -
Běchovice vloni velice úspěšně vy-
čerpala částku téměř 450.000 Kč na
nové výsadby stromů a živých plotů.
V letošním roce, abychom se mohli
ucházet o částku až 1.000.000 Kč
a postoupit do kategorie C, je nutné
učinit jisté administrativní kroky.Tyto
kroky jsou ustanovení oficiálního or-
gánu samosprávy pro místní agendu
21 a schválení deklarace místní agen-
dy 21 včetně přílohy. Tento orgán
bude následně koordinovat postupy
při jednotlivých akcích,zejména ozna-
čení ulic, příprava projektu na pikni-
ková zastavení v lesoparku a u cyk-
lostezek, doplnění dokumentace MČ
o studii protipovodňových řešení a
dále pak doplnění obsáhlého digitál-
ního generelu zeleně. Na závěr sta-
rosta podotkl, že tento krok je pro zís-
kání dotace nevyhnutelný. Starosta
dále doplnil, že složení výboru musí
být průřezové, tj. členy výboru muse-
jí být zaměstnanci ÚMČ, zástupci sa-
mosprávy, zástupci podnikatelského
sektorem a neziskového sektoru.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování:
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 1
Zdržel se: Michal Jiřík
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 652

v příloze tohoto zápisu.

11. Návrh na schválení hospodář-
ského výsledku příspěvkové orga-
nizace Základní škola a mateřská
škola Praha - Běchovice za rok 2009
Starosta vyzval Mgr. Jaroslava Svát-
ka, aby návrh zdůvodnil. Mgr. Jaro-
slav Svátek uvedl, že hospodářský
výsledek vzniká ve vedlejší hospo-
dářské činnosti, např. příjmy z pro-
nájmu antén, prostor apod. a k vyu-
žití těchto prostředků je nutné jejich
přerozdělení do fondů. V minulém
roce byl hospodářský výsledek
254.009,90 Kč a jejich rozdělení je
navrhováno v předkládaném znění.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování:
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 1
Zdržel se: Mgr. Jaroslav Svátek
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 653
v příloze tohoto zápisu.

12. Návrh na odpuštění nájemného
u pozemků směňovaných s firmou
STARKON PRAHA GROUP, s.r.o.
za bytové jednotky
Starosta připomenul, že MČ na zákla-
dě uzavřené smlouvy o smlouvě bu-
doucí směnné a následně smlouvy
směnné připravila a realizovala smě-
nu pozemků uvedených v usneseních.
Vzhledem k délce administrativního
procesu, téměř tři měsíce, požádala
společnost STARKON PRAHA
GROUP,s.r.o.o odpuštění nájemného
za měsíce,ve kterých je tato směna ře-
šena. Většina zastupitelů vyjádřila
ochotu k odpuštění nájemného za
měsíc duben, případně květen, tj. do
doby převodu vlastnického práva.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování:
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 1
Zdržel se: Michal Jiřík
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 654
v příloze tohoto zápisu.

13. Návrh na poskytnutí finančního
daru a uzavření darovací smlouvy
Předkladatelem tohoto návrhu je mís-
tostarosta Jiří Klůna. Místostarosta
uvedl, že díky skvělé práci starosty se
podařilo Městské části Praha -
Běchovice získat nemalé finanční
prostředky, které městská část určitě
rozumně využije. A proto z tohoto dů-
vodu si dovoluje navrhnout poskyt-
nout starostovi finanční dar ve výši
měsíční odměny. Starosta na závěr
uvedl, že se jedná o získané finanční
prostředky na investice v městské
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části za I. čtvrtletí roku 2010.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování:
pro: 10 proti: 0 zdržel se: 2
Zdržel se:
Ing. Ondřej Martan, Michal Jiřík
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 655
v příloze tohoto zápisu

14. Informace a různé
• Starosta informoval přítomné o ně-
kolika získaných dotacích a investič-
ních akcích MČ.V průběhu I. čtvrtletí
2010 získala MČ v celkovém úhrnu
částku přesahující 50.000 000 Kč, a to
z různých zdrojů MHMP. Jedná se
o částky směřující na technickou vy-
bavenost MČ,kdy značná část bude in-
vestována na rekonstrukci a intenzi-
fikaci čističky odpadních vod. Dále by
mělo být pokračováno v rekonstrukci
dešťových kanalizací, rekonstruována
by měla být i lávka přes říčku Rokyt-
ku a dále významným způsobem roz-
šířen chodníček od Nádraží Běchovice
k (přechodu přes ulici Českobrod-
ská). Další investiční akcí bude re-
konstrukce domu č.p. 8, dostavba
areálu Na Korunce a samozřejmě i re-

konstrukce domu č.p. 3 (Koruna). Po-
slední větší investicí bude dostavba
Sběrného dvora Běchovice,kde došlo
bohužel ke zdržení z důvodu zjištění
poměrně rozsáhlých kontaminova-
ných vrstev v podloží dotčeného po-
zemku.
• Starosta upozornil na změnu ter-
mínu květnového zastupitelstva.Z dů-
vodu služební cesty do zahraničí sta-
rosty se ruší jednání zastupitelstva plá-
nované na 19.5.2010 a je stanoven
nový termín na 12.5.2010. Dalším dů-
vodem, který přispěl ke změně termí-
nu jednání je také důležitý bod,a to při-
dělení směňovaných bytů, kde se
čeká na vklad vlastnického práva ve
prospěch MČ do katastru nemovitos-
tí a v neposlední řadě projednání
a schválení závěrečného účtu za rok
2009.
• Starosta informoval o přijatých
studiích na objekt místního záchran-
ného systému. MČ byly v rámci vy-
hlášené soutěže doručeny dvě na-
bídky, zastupitelé byli seznámení s tě-
mito studiemi a nyní jsou ohodnoco-
vány architektem.V průběhu cca 14 dní
by mělo dojít k vyhodnocení studií.Ob-

čané budou
seznámeni
nejpozději v
prvním týdnu
měsíce květ-
na s podobou
navržených
objektů a s
rozhodnutím,
zda zastupi-
telé vybrali ví-
tězný návrh
a zda se bude
pokračovat v
projektování.
• S t a r o s t a
podal infor-
maci o tom,
že z důvodu
pracovní ne-
spokojenosti
byl s vedou-
cím ekono-
mického od-
boru Ing. Pet-
rem Pelkou
ukončen pra-
covní poměr
ve zkušební
době.
• František
P o š m u r a

upozornil přítomné, že se blíží měsíc
květen a s ním spojené svátky, kdy
probíhají pietní akce. Upozornil na
termín 5. května,a to v 14.30 hod v Bě-
chovicích II. a v 15.00 hod v Běchovi-
cích I.
• Starosta poděkoval za tuto připo-
mínku a uvedl,že je pravda,že na těch-
to akcích je účast v posledních létech
velice nízká a proto apeloval jak na ob-
čany, tak i na zastupitele, aby se zú-
častnili pietních akcí, kde je vhodné
vzdát čest lidem,kteří položili život bě-
hem II. světové války.
• Michal Jiřík se dotázal, zda je mož-
né v rámci volební kampaně poskyt-
nut bezplatně prostor politickým stra-
nám v Životě Běchovic.
• Starosta uvedl, že bude tento pro-
stor poskytnut,ale je pravda,že dosud
nedošla ani jedna žádost.Takže pokud
bude mít politická strana nebo hnutí
zájem o tuto propagaci pro parla-
mentní volby je třeba, aby bylo znění
inzerce zasláno na podatelnu ÚMČ do
22. 4. 2010 do 16.00 hod.
• p. Balík se dotázal, kde konkrétně
leží pozemek, který bude mít společ-
nost PRE distribuce pronajatý.
• Starosta uvedl, že pozemky jsou
přímo pod rozvodnou a v jejím okolí.
Jde o pozemky naproti bývalé výtop-
ně u Výzkumných ústavů.
• Dále se p. Balík dotázal, kde ori-
entačně leží pozemek, který navrhuje
MČ převádět z Magistrátu hl. města
Prahy na Běchovice, resp.pozemek č.
parc. 1486/1.
• Starosta uvedl, že se jedná o po-
zemek, který je severně od provozov-
ny JHP Mosty u nádrže Jalůvka.
• p. Balík se dotázal, zda je možné
přidělit odměnu Občanskému sdružení
Zdravé životní prostředí,a to za přínos
pro Běchovice,zejména se jedná o při-
pomínky k záměrům společnosti
SETO minulých letech, kdy byl tento
záměr zmařen právě díky OS.
• Starosta k tomu uvedl,že nikdy ne-
zpochybňoval činnost Občanského
sdružení a úspěchy,které má za sebou.
Nicméně zastupitelé ani úřad nemo-
hou navrhnout odměnu, aniž by tato
žádost nevzešla od občanského sdru-
žení, které by tuto odměnu obdrželo.
Na základě takovéto žádosti je možné
vyvolat jednání se zastupiteli, a poté
tuto žádost některý ze zastupitelů
předloží zastupitelstvu.
Zasedání bylo prohlášeno za ukonče-
né v 18.49 hodin
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1. Kontrola účasti zastupitelů a ur-
čení ověřovatelů zápisu 53. mimo-
řádné zasedání ZMČ Praha –
Běchovice zahájil starosta MČ Ing.
Ondřej Martan dne 12.5.2010 v 18. 00
hodin. Zkonstatoval, že jednání bylo
řádně svoláno a vyhlášeno.
Starosta provedl kontrolu účasti za-
stupitelů: přítomni: 8 - dle prezenční
listiny - viz příloha tohoto zápisu
omluveni:
Ing. Jiří Santolík, Michal Jiřík
Další přítomní:
tajemnice ÚMČ Mgr. Jitka Šnajd-
rová, Šárka Hudečková
Starosta zkonstatoval, že při pří-
tomnosti 8 zastupitelů je zastupitel-
stvo usnášeníschopné.
Ověřovateli zápisu byli určeni:
Jan Skopal, Petr Požárek,
náhradník - Libor Šmída

2. Návrh na schválení programu
jednání 53. zasedání ZMČ
Starosta přikročil k projednání ná-
vrhu programu. K návrhu programu
nebyly připomínky. Starosta před-
nesl návrh usnesení.
Hlasování:
pro: 8 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 656
v příloze tohoto zápisu.

V 18.03 hod se do jednacího sálu do-
stavil p. Pavel Urban, nadále je pří-
tomno 9 zastupitelů.

3. Návrh na projednání a schválení
zápisu z 52. zasedání ZMČ
Starosta přikročil k bodu schválení
programu z 52. zasedání ZMČ. Sta-
rosta zkonstatoval, že zápis byl řád-
ně vyvěšen na úřední desce.
Hlasování:
pro: 9 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 657
v příloze tohoto zápisu.

V 18.04 hod se do jednacího sálu do-
stavil p. Miloš Jaroš, nadále je přítom-
no 10 zastupitelů.

4. Návrh na uzavření smluv o ná-
jmech bytových jednotek v nemovi-
tosti č.p. 2, zapsaných na LV č. 587
pro katastrální území Běchovice

u Katastrálního úřadu pro hl.m. Pra-
hu, Katastrální pracoviště Praha
v návaznosti na usnesení ZMČ
č. 635/51/10 ze dne 24.3.2010
Starosta informoval o tom, že MČ
Praha - Běchovice, v průběhu přede-
šlých jednání získala do svého vlast-
nictví 8 bytových jednotek. V měsíci
březnu 2010 byl zastupitelstvem pro-
veden předběžný výběr uchazečů do
těchto bytů. Poté co byly přepsány
byty na list vlastnictví MČ Praha -
Běchovice, je nutné přistoupit ke kro-
ku, kdy budou oficiálně odsouhlase-
ni jednotliví uchazeči o nájemní byt.

František Pošmura se dotázal
na zažlucenou částku v návrhu
smlouvy, která je přílohou usnesení.
Starosta sdělil, že pro jednotlivé
smlouvy bude cena vypočítána stan-
dardně podle skutečných m2 bytové
plochy. Jedná o částku 120 Kč/m2.
Starosta dále uvedl, že seznam
všech přidělených bytů, včetně jmen
lidí bude zveřejněn na úřední desce.
Hlasování:
pro: 9 proti: 1 zdržel se: 0
Proti: Martin Jech
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 658
v příloze tohoto zápisu

5. Návrh na uzavření dodatku č. 1
ke smlouvě na nájem sportovního
areálu v ulici Richterova - pozemků
parc. č. 491, 492 a 493 a budovy č.p.
536 a budovy bez čp/če vše zapsané
na LV č. 587 pro katastrální území
Běchovice, obec hl. m. Praha u Ka-
tastrálního úřadu pro hlavní město
Prahu, Katastrální pracoviště Praha
Starosta informoval o tom, že již
v měsíci srpnu 2009 zastupitelstvo
odsouhlasilo nájem sportovní haly
a sportovního areálu CHANOS man-
želům Štěpánovým. ze smlouvy
o nájmu areálu vyplývá možnost
opce pro nájemce, resp. prodlouže-
ní smlouvy o dalších pět let za pod-
mínky, že areál bude dobře provo-
zován a udržován. Starosta dále
uvedl, že stávající péče je velice
dobrá.
Dotaz vznesl Miloš Jaroš, zda doba
5 let je standardní vůči ostatním smlou-
vám v obci.

Starosta uvedl, že standardně se spor-
tovní areál CHANOS pronajímal
na dobu 5 let, i u p. Kundráta tomu bylo
tak a i předešlí nájemci měli smlouvu
na dobu 5 let.
Dále se Miloš Jaroš dotázal, zda i lé-
kaři mají nájemní smlouvu uzavřenou
na 5 let. Starosta uvedl, že není scho-
pen odpovědět přímo na místě, nic-
méně se domnívá, že lékaři mají nyní
smlouvu uzavřenou na dobu neurčitou.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování:
pro: 10 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 659
v příloze tohoto zápisu

6. Návrh na jmenování ředitele nové
příspěvkové organizace Mateřská
škola - Čtyřlístek Praha
Starosta vyzval ředitele ZŠMŠ Mgr.
Jaroslava Svátka, zda by mohl
k tomu bodu říci pár slov a poté, aby
toto doplnil Jan Skopal jako člen
konkursní komise. Na předminulém
zasedání zastupitelstva byl odhla-
sován vznik příspěvkové organizace
MŠ Čtyřlístek k datu 1.9.2010, kde
k tomuto datu bude také jmenovaná
paní ředitelka.Toto datum bylo zvo-
leno s ohledem na termíny zápisu
do školského rejstříku.
Jan Skopal doplnil, že konkursní ko-
mise složená ze zástupců MČ Praha
21, ze školského úřadu a České škol-
ní inspekce podrobila uchazečku ve-
lice důkladnému šetření. Komise byla
spokojená se stávajícím chodem
školky i s vědomostmi Radky Požár-
kové a doporučila ji proto ke jmeno-
vání do funkce ředitele MŠ Čtyřlístek.
K tomuto dodal i Mgr. Jaroslav Svá-
tek, že opravdu tuto školku vede vý-
borně, proto i on doporučuje Radku
Požárkovou jmenovat do funkce.
Před zahájením hlasování o tomto
bodu se starosta dotázal zastupite-
lů, zda někdo z nich nenamítá pod-
jatost Petra Požárka, i když je nutné
zkonstatovat, že Radka Požárková
není v přímém příbuzenském vztahu
k Petru Požárkovi. Je to shoda jmen
a nejedná se o manželku Petra Po-
žárka ani o jeho dceru nebo jinou
osobou blízkou. Petr Požárek upřes-

Zápis z 52. řádného zasedání Zastupitelstva MČ Praha – Běchovice
konaného dne 12. 5. 2010 v zasedací místnosti
ÚMČ Praha – Běchovice, Za Poštovskou zahradou 479, Praha 9
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nil, že se jedná o manželku synovce.
Nikdo z přítomných zastupitelů ne-
namítal podjatost.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování:
pro: 10 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 660
v příloze tohoto zápisu.

7. Návrh na schválení závěrečného
účtu MČ Praha - Běchovice za rok
2009
Starosta sdělil, že městská část
má za povinnost každý rok do kon-
ce měsíce května schválit závěreč-
ný účet za rok předešlý a vystavit ho
na úřední desce. Závěrečný účet
prošel připomínkovým řízením
a schválením finančního výboru.
Předseda finančního výboru Jan
Skopal sdělil, že finanční výbor do-
poručil závěrečný účet, ale v ná-
vaznosti na zprávu auditu o hos-
podaření jej doporučili schválit s vý-
hradou, a to s výhradou, že bude do
31.5.2010 předložena dokladová in-
ventura. Starosta dodal, že v době
kdy probíhal na městské části audit,
nebyly fyzické i dokladové inventury
hotovy, avšak nyní již je toto vpo-
řádku. Dále uvedl, že právě v době,
kdy vedoucím ekonomického od-
boru byl Ing. Petr Pelka, bylo toto za-
nedbáno.
Starosta přečetl návrh usnesení.
Hlasování:
pro: 10 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 661
v příloze tohoto zápisu.

8. Návrh na uzavření smluv o nájmu
pozemků zastavěných garážemi
ve vlastnictví Ladislava Zmrzlého
na pozemcích parc.č. 34 a 35 za-
psaných na LV č. 587 pro katastr.
území Běchovice, obec hl. m. Praha
u Katastrálního úřadu pro hl. m.
Prahu, Katastrální pracoviště Praha
Starosta požádal o slovo tajemnici
úřadu Mgr. Jitku Šnajdrovou, která
uvedla, že se jedná o běžné prodlou-
žení nájemní smlouvy, která byla uza-
vřena na dobu určitou a návrh je před-
pokládán s délkou trvání smlouvy, tak
jak se usneslo zastupitelstvo v mi-
nulosti, tzn. do 31.12.2013 a za cenu
stanovenou zastupitelstvem.
Starosta na závěr dodal, že na začát-
ku roku 2014 by zastupitelstvo mělo
rozhodnout, co bude dále s garážemi.

Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování:
pro: 10 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 662
v příloze tohoto zápisu.

9. Návrh na snížení výměry za-
hrádky a uzavření smlouvy o nájmu
zahrádky
Starosta sdělil, že městská část
pronajímá některým svým obča-
nům zahrádky. V minulých letech
byla uzavřena smlouva s manželi
Hájkovými. Ti nyní požádali z dů-
vodu nemožnosti užívat celou za-
hrádku o zmenšení výměry a tím
i snížení nájemného. Toto prošlo
i bytovou komisí, která toto schvá-
lila.
Dotaz vznesl František Pošmura
zda je možné, aby o tuto zbývající
část mohli žádat noví nájemci. Sta-
rosta sdělil, že nezná podrobně si-
tuaci, resp. v jakém je stavu, jak je
pozemek přístupný, ale nevidí pro-
blém, aby nemohli noví zájemci za-
žádat o tuto zahrádku.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování:
pro: 10 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 663
v příloze tohoto zápisu.
10. Návrh na revokaci usnesení
č. 624/50/10 ze dne 17.2.2010 -
na změnu schváleného rozpočtu MČ
Praha - Běchovice na rok
Starosta uvedl, že Městská část byla
poměrně úspěšná při získávání fi-
nančních dotací pro letošní rok.
V 1. kole získala na přímé investice
přes 11.000 000 Kč a na dalších přís-
pěvcích se jednalo zhruba
o 1.000 000 Kč. Celková částka činí
cca 12. 955 900 Kč. Touto revokací
jsou tyto finanční prostředky začle-
ňovány do rozpočtu letošního roku.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování:
pro: 10 proti: 0 zdržel se: 0
Zdržel se:
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 664
v příloze tohoto zápisu.

11.Návrh na změnu programu jed-
nání 53. zasedání
Na návrh kontrolního výboru přednes
Pavel Urban požadavek na předlože-
ní nového návrhu usnesení, kterým by
ZMČ reagovalo na závěry kontrolního
výboru z prověřování situace areálu

Na Korunce. Z tohoto důvodu je tře-
ba změnit usnesením program toho-
to zastupitelstva tak, že jako posled-
ní bod se zařazuje návrh na způsob
vyřizování reklamací na stavební prá-
ce ve sportovním areálu Na Korunce.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování:
pro: 10 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 665
v příloze tohoto zápisu.

12.Návrh kontrolního výboru ZMČ
na způsob vyřizování reklamací
na stavební práce ve sportovním
areálu Na Korunce
Starosta informoval, že tento bod na-
vazuje na zprávu kontrolního výboru,
která zkonstatovala, že na sportovním
areálu Na Korunce se vyskytlo velké
množství závad. Např. v pánských
sprchách chybí uprostřed kanálky na
odvod vody, dále 2 roky potom, co se
zprovoznil okruh na in-line dráze se již
nyní v šířce 30 cm odlamují krajnice,
podobně jsou na tom i kurty, kde
výška okraje je vyšší o 3-4 cm a ne-
odtéká tedy z kurtů voda.
Starosta požádal předsedu kontrol-
ního výboru o doplnění. Pavel Urban
sdělil, že se mimo jiné jedná i o re-
klamaci střechy.
Starosta uvedl, že pokud nebude
možné zhotovitele - GEOSAN
GROUP, s.r.o., donutit, aby splnil
svoje závazky, bude nutné, aby

Chcete se sami podílet
na kvalitě života
v Běchovicích?

Náš (aVáš) časopis „Život Běchovic“
nabízí možnost spolupodílet se kaž-
dému občanu naší městské části
na zlepšení kvality života v obci.

Máte vlastní nápady a návrhy
ke zkvalitnění činnosti samosprávy?
ŠtveVás něco veVašem okolí, a zatím
jste to „řešili“ pouze se sousedy?

Náš časopis si uložil úkol stát se
nejen informátorem o dění v obci, ale
s Vaší pomocí i prostředníkem mezi
Vámi a vedením MČ.

Všichni se můžeme stát spolutvůrci
dění v obci a přispívat k trvalému zlep-
šování života.

Pište! Volejte! Mailujte!
Děkujeme za Vaše příspěvky.

Redakční rada



městská část tyto závazky převza-
la na své náklady a poté následně
vymáhala tyto náklady po zhotovi-
teli.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování:
pro: 10 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 666
v příloze tohoto zápisu.

13.Informace a různé
• Starosta informoval přítomné o tom,
že Městská část Praha - Běchovice
shromáždila přihlášky na studii objek-
tu místního záchranného systému.
Tyto nabídky byly vyhodnoceny. Ko-
mise složená ze všech zastupitelů vy-
brala vítěze této studie.Nicméně vzhle-
dem k tomu, v jakém stadiu rozpraco-

vanosti a nedokonalosti je tato studie
sestavená, bude představená všem
občanům k připomínkování ve fázi,
kdy se bude připravovat projekt, od-
hadem na začátku podzimu 2010.
Zasedání bylo prohlášeno za ukonče-
né v 18.33 hodin.
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Vážení občané,
jak jste již byli informováni v předešlých číslech ŽB, v letošním roce proběhne rekonstrukce mostku přes říčku Rokyt-
ku. Jedná se o lávku u ulice Českobrodská, na chodníčku mezi Běchovicemi 1 a Běchovicemi 2. Lávka je v dlouhodo-
bě nevyhovujícím stavu. Při povodních v roce 2002 utrpěla havárii, kdy voda podemlela středový pilíř, a ten již nadále
neplní svou funkci. Celý mostek se tak prohnul a bylo třeba přikročit k omezení jeho dalšího využívání (zejména ome-
zení průjezdu komunální techniky). Řešením je náhrada staré mostní konstrukce za novou, dostatečně únosnou i pro
komunální techniku, a samozřejmě dostatečně širokou pro pohyb pěších a cyklistů.

V době letních prázdnin tedy proběhne rekonstrukce mostovky zmíněné lávky. Zpevní se pilíře a provedou se nutné úko-
ny k zamezení opakování havárie. Celá akce se bohužel pojí i s výrazným omezením provozu po chodníčku mezi jednotlivý-
mi čtvrtěmi.V průběhu cca 1 měsíce nebude možné v tomto místě přecházet přes Rokytku, popř. bude možnost přechodu jen
velice omezena. Pro pěší a cyklistické spojení mezi čtvrtěmi proto prosím, využijte nového chodníčku na pravém břehu Bě-
chovického potoka mezi ulicí V Potočinách a nádražím Běchovice (viz mapka).

V souvislosti s rekonstrukcí mostku by měla v průběhu prázdnin proběhnout
i rekonstrukce chodníčku vedoucího od přechodu pro chodce přes Čes-
kobrodskou ulici u nádraží Běchovice směrem k nádraží. Rekonstrukcí by
mělo dojít k výraznému posílení bezpečnosti chodců při příchodu k pře-
chodu.
Výhledově se dále účastníme jednání o rekonstrukci mostku přes Ro-

kytku u tzv. Třech mostů. O dalším vývoji budete včas informováni.
Všem občanům děkujeme za pochopení. Nový mostek jistě poskytne

dostatečný komfort provozu na mnohá léta dopředu.
Ing. Ondřej Martan

starosta

Nový mostek přes Rokytku

novinky z Běchovic

MA21 – Běchovice na rok 2010–2011
MČ Praha-Běchovice získala

v roce 2009 v rámci 2. výzvy Revol-
vingového fondu Ministerstva život-
ního prostředí ČR dotaci na projekt
Start do MA21 – komunitní běh pro
zelené Běchov. Projekt byl ukončen
konečným vyúčtováním v květnu
2010. Cílem projektu bylo uspořádat
akce přispívající ke zlepšení život-
ního prostředí a podpoře občanské
angažovanosti v obci, poskytnout
občanům možnost účastnit se plá-
nování rozvoje obce a dosáhnout ka-
tegorie D v databázi místní Agendy
21. Výstupem projektu byla 2 diskusní
fóra (Kulatý stůl č. 1 – o místní
Agendě 21, Kulatý stůl č. 2 – Před-
stavení výstupů zpracování strate-
gického plánu a přínosy místní Agen-

dy 21 pro Běchovice), zpracovaný
Strategický plán rozvoje MČ, Komu-
nitní běhy pro zelené Běchovice spo-
jené s výsadbou zeleně, a akce Nej-
krásnější živý vánoční strom. Na
konci ledna roku 2010 byla MČ, pro-
tože splnila všechna potřebná krité-
ria, zařazena do kategorie D v MA21.

V rámci 4. výzvy Revolvingového
fondu Ministerstva životního pro-
středí ČR bude MČ žádat o dotaci na
uplatňování MA21, jejímž cílem je šir-
ší zapojení veřejnosti a podnikatel-
ského sektoru do plánování rozvoje
obce a dění v obci. Dotace by měla
být poskytnuta na nový projekt, jehož
výstupem budou dřevěná pikniková
zastavení, nové turistické značení v
MČ, orientační cedule, generel ze-

leně, který by měl zmapovat stávají-
cí stav zeleně a určit nové rozvojové
plochy. V rámci projektu bude také
uspořádáno fórum, na kterém si ob-
čané zvolí 10 nejvýznamnějších pro-
blémů MČ, které budou následně
předloženy zastupitelstvu k řešení.
Na konci projektu by měla naše MČ
postoupit v databázi MA21 do kate-
gorie C.

V závislosti na tom, které kate-
gorie v MA21 MČ dosáhla, je možné
žádat z Revolvingového fondu Mi-
nisterstva životního prostředí ČR
o příslušné dotace. Pro postup z ka-
tegorie D do kategorie C může MČ
žádat o jeden milion Kč.

Mgr. Emílie Kubíková
M. C. N. o. p. s.
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Novinky o okruhu
Několik slov o vývoji jednání ve věci Silničního okruhu kolem Prahy (SOKP)

Vzhledem k tomu, že se jedná
o téma velice citlivé, rozhodl jsem se
Vás – občany – informovat o dalším po-
stupu ve věci SOKP.

MČ Praha-Běchovice vychází z ko-
respondence, jejímž prostřednictvím
jsou jí zasílány materiály k vyjádření.
Rozuměno: to, co neprojde podatelnou
MČ jako oficiální materiál s žádostí o vy-
jádření, nemůže být ani posuzováno ko-
misí či zastupitelstvem s konečným
oficiálním stanoviskem. To jen pro vy-
světlení, proč MČ nereaguje na každou
(i neověřenou zprávu) tím, že vytvoří
usnesení zastupitelstva. Předcházíme
tak devalvaci hodnoty tohoto institutu.
Zároveň, pokud je ale třeba, zastupi-
telstvo vždy využije své pravomoci k há-
jení zájmů a práv svých občanů. To
ostatně již v minulosti několikrát doká-
zalo (usnesení o tom, že zastupitelstvo
smí schválit pouze takové stavby, kte-
ré splňují hygienické limity).

Vysoká péče se věnuje zejména
problematice dopravy, a po mnohých
překvapeních z minulosti jsme si vy-
pěstovali i velice kritický náhled na po-
suzované záměry.

V uplynulých dvou měsících byla
stavební komise informována o postu-
pu projednávání stavby SOKP 511 –
tedy dobře známou křižovatku a část
okruhu směrem od Běchovic k dálnici
D1. Ministerstvo vyhodnotilo odvolání
proti územnímu rozhodnutí jako odů-
vodněné a předalo ho zpět na Magist-
rát hl. m. Prahy (MHMP) k opětovnému
projednání.V praxi to znamená, že mi-
nisterstvo uložilo MHMP projednání

a získání nových vyjádření – zejména
se jednalo o vyjádření hygienika a útva-
ru rozvoje města (územní plán). Na tyto
úkony vyhradilo ministerstvo 5 měsíců,
a proto se výsledky projednání dají
s nejvyšší pravděpodobností očekávat
na přelomu měsíců října a listopadu.
O výsledcích budete samozřejmě na-
dále informováni.

Další problematiku týkající se SOKP,
a to konkrétně stavby 510, posuzovala
komise na přelomu měsíců května
a června. Stavba SOKP 510 (rozšíření
již existující propojky mezi Českobrod-
skou ulicí v Běchovicích a Chlumeckou
ulicí na Černém Mostě ze 4 pruhů na 6)
se původně nejevila jako významně pro-
blematická. V kontextu dalších doprav-
ních opatření navržených v doručené
dokumentaci pro územní řízení je však
mírně řečeno nepřijatelná.

Některá z navržených kontroverz-
ních opatření jsou zde:
1. Posuzování hluku v lokalitě Vinice

s korekcí dle staré hlukové zátěže
(tzn. stávající hlukové limity + 10 db).

2. Vypuštění křižovatky Vinice z celko-
vého záměru (ačkoli je křižovatka již
léta v územním plánu a Běchovicím
by výrazně ulehčila v provozu ze-
jména po ulici Mladých Běchovic –
obslužnost areálu bývalých vý-
zkumných ústavů).

3. Návrh na řešení dopravy v Běcho-
vicích a Horních Počernicích pro-
střednictvím křižovatky Beranka
(na 3. km dálnice D11). Má se jed-
nat o křižovatku, jejíž napojení na uli-
ci Ve Žlíbku však není dle stávající-

ho územního plánu realizovatelné,
a která bude dle návrhu „řešená z ji-
ných investičních prostředků“ a ne
z těch, které jsou vyhrazeny na
stavbu SOKP. (Pozn.aut. Výsledkem
je „možné“ budoucí řešení křižovat-
ky s napojením na ulici Ve Žlíbku, ale
bez jasného určení za jaké resp. čí
peníze, jakým způsobem resp. kudy,
a hlavně kdy).

4. Poslední z významných negativních
zásahů je navrhované zrušení mi-
moúrovňových křižovatek (MÚK)
Českobrodská (nájezd a sjezd u Auto
Exner) x Štěrboholská radiála a MÚK
Chlumecká (sjezd na Hornbach)
x Štěrboholská radiála.
Z výše uvedeného je vidět, že nás

projektanti zřejmě opět nepochopili.
O zlém úmyslu bych raději zatím ani ne-
uvažoval, i když se to může mnohým
z Vás tak jevit. MČ dává každopádně
své nesouhlasné vyjádření k doručené
dokumentaci společně s navrženými
opatřeními, při jejichž dodržení by ne-
musela mít námitek.

Celá problematika je o to zajíma-
vější, že na stavbu 510 není dle do-
stupných údajů hotové posouzení vlivu
stavby na životní prostředí tzv. EIA,
a proto bereme tyto první dotazy jako
dotazy kontrolní a doplňující.Věříme, že
nakonec najdeme všechny naše po-
žadavky zapracované v nové doku-
mentaci a zároveň projektanti společně
se zadavatelem stavby pochopí, že
i v Běchovicích žijí lidé.

Ing. Ondřej Martan
starosta

Na jaře letošního roku si mohli občané naší městské
části přečíst v ŽB výzvu k podání návrhů architektonických
studií nového objektu tzv. „místního záchranného systé-
mu“. Objekt měl podle požadavků obsahovat 4 ordinace
lékařů, služebnu městské policie, prostor pro služebnu jed-
notky dobrovolných hasičů a v neposlední řadě i prostor
pro novou knihovnu a multifunkční reprezentativní sál.

Soutěže se zúčastnili dva uchazeči, z nichž komise slože-
ná ze všech zastupitelů vybírala vítěze. Komise dále zadala vy-
pracování odborného nezávislého posudku společností RH Arch,
který měl zejména zodpovědět, zda jednotlivé návrhy splnily veš-
kerá zadaná kritéria, a popř. upozornit na některá možná ús-
kalí. Obě nabídky kritéria splnila. Dále bylo posuzováno este-
tické hledisko, zejména v kontextu tvorby nové dominanty MČ

Nový objekt „místního záchranného systému“
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Praha-Běchovice, kterou by tato budova rozhodně být měla. Závěrečného hlasování se zdržel pouze starosta s odůvodně-
ním, že zná osobně oba uchazeče, a nechtěl by soutěž poškodit možným střetem zájmu. Jako vítězný návrh při posuzová-
ní byl nakonec vybrán návrh architektů ing. arch. Mileny Ulčové a ing. arch. Ondřeje Tomka. Návrh studie nyní projde dal-
ším zpracováním, a v nejbližším období (pravděpodobně na podzim letošního roku) bude představen veřejnosti k připomínkování
a bližšímu seznámení. Mělo by se jednat o moderní stavbu s dostatečným potenciálem pro další rozvoj Běchovic, která po-
skytne velkorysé prostory pro přesun knihovny a kapacitní reprezentativní sál, o který Běchovice již řadu let usilují.

Cílem této stavby je nejen poskytnout dostatečné zázemí pro budoucí možný rozvoj Běchovic, ale zejména zajistit mož-
nost přesunu služeb dnes poskytovaných v budově úřadu MČ.Tato budova by měla být následně přestavěna na první stupeň
základní školy. Jen pro představu – běchovická základní škola letos poprvé ve své historii otevírá dvě třídy pro první ročník.
Trend se jistě v dalších letech měnit nebude, a proto je třeba přizpůsobit naši občanskou vybavenost již existující poptávce.

Abychom vyvrátili i některé mýty o velikostech sálů v některých uvažovaných projektech z minulosti, tak nový sál by
měl mít minimální rozlohu 195 m2 a kapacitu minimálně pro 150 lidí. Žádný z předešlých projektů neřešil takto velko-
ryse podobný prostor, a již vůbec ne tak, aby byl modifikovatelný pro využití při běžném provozu, např. pro činnost ne-
ziskových organizací či zájmových spolků.

Je evidentní, že v sobě stavba nezapře moderní charakter a zároveň snahu navázat na historické jádro Běchovic. Její
finální podoba se ještě pravděpodobně změní, hrubé obrysy však s nejvyšší pravděpodobností zůstanou. (viz obrázek)

Ing. Ondřej Martan
starosta

Ano, ano, ano, byl jsem v Norsku, byl
jsem tam i v květnu a bylo to velice za-
jímavé. Ale proč starosta jezdí do Nor-
ska? A kdo mu to zaplatil? A co z toho
budou mít Běchovice? Ptají se mnozí…
Tak tedy, v loňském roce jsem měl mož-
nost jako představitel municipality při-
hlásit se do programu Norsko-Českého
partnerství. Jednalo se o nabídku spo-
lupráce pocházející ze strany Norska
s primárním cílem předat zkušenosti,
které nabyly v letech předešlých zemi,
která o tyto zkušenosti stojí.Vzhledem
k tomu, že je Norsko jednou ze tří nej-
bohatších zemí Evropy, jevil se příslib
spolupráce jako reálně inspirativní.
V průběhu 2. poloviny roku 2009 do
Česka přicestovali Norové. Jejich zájem
o Českou republiku byl vysoký, a zají-
maly je zejména obce a jejich každo-
denní starosti. Hlavní konference pro
představitele municipalit pak proběhla
v Dolních Počernicích v prostorách
nově rekonstruovaného pivovaru. No-
rové odjížděli překvapeni, jak dobře fun-
guje naše státní zřízení (evidentně
jsme předčili očekávání), a také s re-
ciproční pozvánkou do Norska – aby-
chom mohli své zkušenosti nabrat i my
u nich. Cesta přitom měla být hrazena
z peněz tzv. Norských fondů a finanč-
ní spoluúčast českých obcí nebyla vy-
žadována.

Začátek roku 2010 přišel ve zna-
mení výběru uchazečů o studijní ces-
tu. Měl jsem to štěstí, že jsem byl vybrán
jako člen výpravy. Měla se uskutečnit
„někdy“ v květnu (až bude v Norsku tep-
leji) a odhady se nakonec vyplnily.

Cesta to byla zajímavá a poučná.
Denně jsme vyráželi okolo osmé hodi-
ny ráno z hotelu Rica Seilet, cestovali au-
tobusem po Norsku a večer okolo desáté
se vraceli. Program byl nabitý událostmi
a zcela nepokrytě přiznávám, že se po
čase stal i poměrně náročným. Denně
jsme navštívili mnoho míst s určitou kra-
jovou, historickou nebo turistickou zají-
mavostí. Nebyli jsme ochuzeni ani o vý-
let do největšího vrtu na zemní plyn, resp.
zpracovatelské stanice vedle plynového
vrtu na světě. Mnoho zajímavého jsme
navštívili a mnoho inspirace jsme z těch-
to zajímavostí načerpali.

Primárním cílem bylo sledovat pří-
klady dobré praxe, které by se daly v na-
šich zeměpisných šířkách uplatnit. „Ji-
stě to bude plynový vrt“ namítne mno-
ho z Vás…. Věru nebude. Ale bude to
například nový systém turistického zna-
čení v rámci naší městské části, který
mají Norové pěkně zpracovaný a my
v Česku ho dovedeme téměř k doko-

nalosti. Inspirace byla také v přístupu
k lidem a životnímu prostředí. Rád
bych, aby v Běchovicích vzniklo v pří-
rodě nebo podél cyklostezek více tzv.
piknikových zastavení, kde se lidé bu-
dou moci zastavit, posedět a třeba i strá-
vit pěkné odpoledne.

Celkem jsme v Norsku pobyli 10 dní
a 9 nocí. O odpočinek tu vskutku neš-
lo, ale inspirace to byla veliká. Na webu
MČ umístíme velice brzy i nějaké foto-
grafie z Norska, abyste se mohli pře-
svědčit, čemu se starostové věnovali.
Věřím, že se stejně jako já i ostatní sta-
rostové nechali inspirovat a poznatky ze
severu ve své obci či MČ zúročí. Již
dnes připravujeme ve spolupráci
s agenturou M. C. N. o. p. s., podobnou
studijní cestu do Švýcarska nebo na Is-
land. Podmínkou, stejně jako u cesty do
Norska je, aby naše městská část ne-
musela za tuto cestu jakkoli doplácet.

Ing. Ondřej Martan
starosta

Norsko
aneb kde byl starosta uprostřed května a proč?
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V naší MŠ Berušce připravujeme letní program plný zá-
bavy a dobrodružství. Společně s dětmi se odebereme do
světa divů, zázraků a především fantazie. Naším hlavním
cílem je, aby děti společně s námi zapomněly na všední sta-
rosti a povinnosti. Chceme jim vytvořit takové podmínky, aby
se cítily spokojené, zabavené a veselé. Vždyť jedině úsměv
na dětské tváři je právě to, co se nedá ničím nahradit. Dětská
tvář je bezelstná a pravdivá. Když vidíme dítě, které se směje
a raduje, můžete si být jisti, že se mu daří dobře a je o něj po-
staráno!

Na měsíc červenec chystáme čtyři tematické celky
na téma „Trempské léto“

První týden ponese jméno „Týden na vodě“.V pondělí za-
hájíme vodáckou výpravu. Představíme si, že vyrážíme na
dětmi vybranou řeku. Podle mapy vybereme plán, připravíme
a vyrobíme si vše co je potřebné pro takovou cestu. Budeme
si hodně povídat a naučíme se nové říkanky a písničky, které
se týkají cestování po řekách. Barva tohoto týdne bude
modrá. Poslední den „na vodě“ se oblékneme všichni pouze
do modrého oblečení, a uděláme si pořádnou oslavu celé
naší výpravy. Popovídáme si o všem, co jsme zažili na vodě
a co nám to přineslo.Když budeme hodně šikovní, postavíme
si i „pravou“ kanoi.Tak všem vodákům: „AHOJ!!!“.

Druhý týden se bude jmenovat „Týden na horách“. Po hor-
ské výpravě se vydáme za dobrodružstvím do kopců plných
nevyzpytatelných překážek a tajů, jaké mohou skrývat jen vy-
soké a ohromné hory jak už u nás v Čechách, tak i v jiných
zemích. Budeme poznávat hory, pohoří. Jejich výhody, ale i
nebezpečí. Naučíme se také stručnou historii a možná si na
závěr zahrajeme na Krkonošské pohádky. Jsme zvědaví, jak
se to bude líbit Krakonošovi!? Barvičku si dáme červenou,
abychom byli hodně vidět.

Třetí týden se přeneseme pomocí naší fantazie k moři.Bu-
deme tedy cestovat za mořem a exotickou krajinou. Toto
téma nabízí spoustu hudebních a tanečně-sportovních her
a aktivit. Budeme mít možnost při hezkém počasí navštívit
bazén a vykoupat se. Symbolem bude pestrobarevnost.
Každý si vybere oblečení nejrůznějších barev a modelů.
To bude legrace!

Konečně čtvrtý
a tedy i poslední tý-
den našeho letního
programu bude
v duchu táboráků.
Půjdeme kempo-
vat, poznávat čes-
ké lesy a vydáme
se i do Severní
Ameriky seznámit
se s indiánskými
zvyky a tradicemi. Budeme hodně malovat a vyrábět z pří-
rodních materiálů.Veškerou práci přizpůsobíme počasí, a bu-
deme trávit co nejvíce času „ve volné přírodě“, což bude ztvár-
ňovat z hlavní části naše školková zahrada. Na závěr týdne
si vystrojíme indiánský karneval v barvě hnědé (to je barva
kůže), zelené (ta bude představovat louky a jinou zeleň, jako
například lesy) a dopřejeme si i ozdobné barvy, které užíva-
li Indiáni pro zkrášlení svých obleků i vlastní kůže.

Jak jsme již výše naznačili, po celou dobu programu bu-
deme samozřejmě klást velký důraz na pobyt v přírodě,
rozvíjení dětské fantazie pomocí připravených projektů
na daná témata. Každý týden je jinak barevný, na závěr se
všichni oblékneme do jednotné barvy a uděláme tematickou
oslavu. Pro zájemce chystáme každodenní program v anglič-

ZŠ a MŠ

Léto s MŠ Beruška
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tině – Hrajeme si s angličtinou! To proto, aby nás bavila!!
Hodně se budeme zaměřovat na výtvarné a pohybově taneční
projekty, rozvíjet kreativní dovednosti dětí.Chystáme se spolu
s dětmi objevovat tajemství přírody a vydávat se do světa divů
a zázraků. Veškerá výuka probíhá hravou formou a je při-
způsobena věku a individuálním potřebám dětí!

Chtěli byste se také přidat? Přijďte se podívat k nám
do kouzelné školky Berušky. Rádi Vám ji ukážeme, a třeba si
i Vy s námi zazpíváte nebo něco postavíte.

Kontaktujte nás: MŠ Beruška
K Železnici 307, Praha 9-Běchovice II
Tel. 603 412 455
www.beruska-ms.cz

Radostný a spokojený úsměv dítěte je pro nás tou nej-
větší odměnou!

Pro MŠ Beruška, Hana Sojková

Dětem se ve školce moc líbí a dou-
fáme, že i rodičům.Během podzimu nás
čekalo seznamování s novými dětmi, je-
jich rodiči a prostředím mateřské školy.

Zima byla dlouhá, chvíle venku si
děti krátily bobováním a různými zim-
ními radovánkami. Během tohoto ob-
dobí jsme měli ve školce různé kultur-
ní akce, ať to bylo divadélko, artistická
vystoupení, kouzelníci, návštěvy solné
jeskyně apod. Stejně jsme se ale už tě-
šily na sluníčko a pobyt na krásné
nové zahradě.Tu si děti doslova užíva-
jí, jelikož zde mají spoustu vyžití –
prolézačky, víceúčelová hřiště, hou-
pačky, pískoviště. Ani horké počasí
nás nezaskočilo, to už byla připravena
hadice a děti si doslova libovaly pod
proudem vody.

Také jsme absolvovaly výlety do lesa
v Klánovicích, jeden celodenní výlet do
Lidové vesničky v Praze 5-Hlubočepích,
kde si děti mohly prohlédnout, jak se žilo
a pracovalo dříve. Ještě nás čeká jeden
polodenní výlet do Loučně, kde je krás-
ná zámecká zahrada s labyrinty.

Ale to nejdůležitější, pasování před-
školáků na školáky, jsme absolvovali v
půli června. Pasovat přijel Kašpárek z
Divadélka Úsměv. Nejdřív zahrál všem

dětem divadlo a pak se pasovalo. Za
zvuku fanfár Kašpárek nastoupil s me-
čem a slavnostní akce začala.

Dětem, snad i rodičům, se pasová-
ní líbilo. Počasí bylo k nám přívětivé, a
proto se vše mohlo uskutečnit na naší
krásné zahradě.

Všem budoucím školáčkům bych
chtěla i za své kolegyně popřát mnoho
školních úspěchů.

Rodičům, kteří se podíleli jakouko-

liv pomocí patří také velký dík a díky i za
důvěru, kterou nám vkládáte za své děti.
Věřte, že o ně pečujeme s láskou, ra-
dostí a trpělivostí.

Nesmím opomenout poděkovat všem
svým kolegyním za spolupráci, protože i
pro nás byl tento rok něčím novým.

Krásné prázdniny všem a hodně sil
do nového školního roku.

Radka Požárková, ředitelka MŠ Čtyřlístek

Není to tak dávno, kdy naši před-
kové předpovídali počasí podle nej-
různějších jevů, které se naučili vysto-
povat v přírodě. Sledovali výšku letu
vlaštovek nad loukou, jas měsíčního
svitu, aktivitu zvěře, ale i tvary mračen
na obloze. Tento um si předávali z ge-
nerace na generaci a zachovali tak pro
své potomky důležité informace.

Ani 21. století, věk informací a roz-
voje nových technologií, komunikace a
počítačů, však nedokáže ovlivnit a změ-
nit rozmary počasí. Nezbývá nám, než
se neustále učit jak zacházet se zís-
kanými daty, varovat před nepřízní po-

časí, doporučovat, kdy vysít na pole
obilí, kdy sklízet, kdy vykročit s dešt-
níkem v tašce a kdy se slunečními brý-
lemi na nose.

Máme to ale rozhodně jednodušší
než naše babičky a dědečkové. Na své
zahrádky a terasy si můžeme pořídit
moderní meteostanice, zaznamená-
vající předpověď počasí na základě tla-
kové tendence, intenzitu slunečního zá-
ření, sílu a směr větru, teplotu, velikost
srážek. To vše rychle a přehledně na
displeji našich počítačů.

Také naše škola zakoupila podob-
nou meteostanici pro práci v environ-

mentální výchově, zeměpise, přírodo-
pise, fyzice a pracovních činnostech.
Stanice naučí naše žáky zpracovávat
získaná data, pravidelně je sledovat, vy-
tvářet grafy a porovnávat jednotlivá ob-
dobí. Rozhodně to ale neznamená, že
přestaneme chodit do přírody. Naopak.
Naše meteostanice je výbornou po-
můckou při práci na louce, v lese, u ryb-
níka, nebo na školní zahradě. Rádi by-
chom také touto formou přiblížili příro-
du, alespoň o krůček, dnešní „počíta-
čové mládeži.“ Držte nám palce.

Čisté nebe nám všem.
Martin Brabenec, ZŠ a MŠ Praha-Běchovice

Máme za sebou školní rok, první v nové mateřské školce

Meteorologická stanice ve škole
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• Všechny tři školy v přírodě, kterých
se naši žáci účastnili, skončily na
jedničku. První, druhá, třetí a čtvr-
tá třída se vrátily z Teplic nad Me-
tují. Bohatý program vyplnily mimo
jiné výlety do blízkého skalního
města, prohlídka pevnosti Dobrošov,
soutěže, hry a také vypouštění hor-
kovzdušných balónků s dětskými
přáníčky. Páťáci zamířili do našich
nejvyšších hor Krkonoš.V letos, tro-
šku bláznivém počasí, si užili nejen
pravého nefalšovaného sněhu, ale
i jízdy na koních a hotelového ba-
zénu. Sedmička a devítka trávily tý-
den v podhradí Trosek. Abych jen
neopakoval výše popsané, přidá-
vám alespoň tolik populární rozc-
vičky před branami hradu a půlnoční
prohlídku hradu.Všem dětem děkuji
za vzorné chování, a velký dík pat-
ří i dospělým za perfektní organizaci.

• Exkurze do Škody Mladá Boleslav
poskytla našim sedmákům a os-
mákům nahlédnout do výrobních li-

nek naší největší automobilky. Nej-
prve jsme si prohlédli motorárnu
a montovnu převodovek. Zlatý hřeb
následoval – z vyhlídkové terasy
jsme sledovali montáž oktávek od
svařeného skeletu až po zkušební
jízdu. Práce na lince je poměrně na-
máhavá, každé tři minuty přijíždí
nové auto. Je zajímavé, že každé
auto je vyráběno na konkrétní ob-
jednávku, a tak za sebou můžeme
vidět vozy různých barev, rozmani-
tého vybavení a to včetně aut s pra-
vým řízením. Program ukončila ná-
vštěva muzea. Největší pozornosti
se těšila 3D projekce a sportovní
speciály. Za zprostředkování ex-
kurze děkujeme panu Burianovi.

• Kapacita školy je již téměř naplně-
na. Z 220 míst zapsaných pro naši
školu ve školském rejstříku zbývá
zaplnit posledních 5 míst. V sou-
časné době škola přijímá žáky pou-
ze s trvalým bydlištěm v Praze-Bě-
chovicích, to je pouze z naší spá-

dové oblasti. Řada z vás si možná
položí otázku, proč jsme tedy přijí-
mali tolik přespolních dětí do nových
dvou prvních tříd.Vysvětlení je jed-
noduché – běchovických dětí bylo
více, než by se vešlo do jedné tří-
dy (maximální počet daný zákonem
je 30), ale málo na to, aby nám stát
zaplatil další učitelku. Proto byl po-
čet dětí do prvních tříd doplněn na
dvakrát 23 dětí.

• Všem žákům naší školy děkuji za je-
jich celoroční úsilí a gratuluji jim k je-
jich studijním úspěchům. Těm, co
naši školu opouštějí, přeji do další-
ho života vše dobré a věřím, že si
na naši školu uchovají ty nejkrás-
nější vzpomínky. Za výbornou prá-
ci děkuji také všem zaměstnan-
cům školy.

Krásné léto a báječné prázdniny
přeje všem čtenářům ŽB

Jaroslav Svátek, ředitel školy

Škola v červnu

Pasování prvňáčků na čtenáře knihovny – letos bez rytířů
kultura

Už třetí rok se v naší knihovně koná, ve
spolupráci se ZŠ a MČ Praha-Běchovice,
velká slavnost pro děti první třídy „Paso-
vání prvňáčků na čtenáře“.Druhým rokem
projekt pod názvem „Už jsem čtenář –
knížka pro prvňáčka“ organizuje pro
podporu dětského čtenářství v ČR Ná-

rodní knihovna v Praze.Do projektu se při-
hlásila i naše knihovna, a byli jsme na jeho
závěr pozváni 2. června do zrcadlového
sálu MŠMT. Zde s dětmi pohovořila ná-
městkyně ministryně a ředitelka Národ-
ní knihovny, ale hlavně děti poznaly au-
tora dětských knížek Jiřího Kahouna

a ilustrátora jeho knih Jiřího Fixla. Kni-
hu J. Kahouna „Legrační dům“ dosta-
ly děti jako odměnu za celoroční sna-
hu naučit se číst. Čtyři naše děti krás-
ně přečetly všem několik úryvků z této
knihy. Na prvňáčky velmi zapůsobilo
krásné prostředí zrcadlového sálu a set-
kání s autory, kteří jim na závěr knihu
podepsali. Slavnost ukončilo bohaté po-
hoštění. Plni dojmů jsme se s 21 prv-
ňáčky vydali v deštivém dni městskou
dopravou zpět do Běchovic.



O plánované „Pasování“ jsme však děti
neošidili. 16. června „královna Abeceda“,
tentokrát bez rytířů, pasovala prvňáčky
na členy „Písmenkového království“.
Děti přečetly královně jednu větu a při-
řadily ji k pohádce na obrázcích. Složi-
ly slib, že se budou ohleduplně chovat
ke knihám, že je budou opatrovat a chrá-
nit. Na závěr dostaly děti dárky – roční
čestnou legitimaci do knihovny, tričko se
znakem knihovny, pamětní záložku
a malé pohoštění. Byla vyhodnocena i
výtvarná soutěž „Nejlepší skřítek Kni-
hovníček“ první třídy.
Fantazie dětí je úžasná a čas, který
věnujeme my dospělí k jejímu rozvoji
není zbytečný.

Přijďte se podívat do knihovny na
výstavku nejhezčích skřítků Knihov-
níčků a podpořte nejlepší výtvory
dětí. Cena čtenářů bude vyhlášena
v Týdnu knihoven 4.–9. října.

Na závěr několik slov pro prvňáčky –
malé čtenáře naší knihovny.

Milí prvňáčci,
končí váš první školní rok, během

kterého jste se naučili číst, psát a počí-
tat. Naučit se číst, to není jen tak!
To chce velký kus práce a vytrvalosti.
Je to ale obrovská výhoda. Nyní se už
můžete vydat do knihovny s vlastní le-
gitimací, vypůjčit si všechno, co vás za-
jímá, číst sobě a dokonce předčítat
i mladším sourozencům.

Stali jste se malými čtenáři naší kni-
hovny. Slíbili jste, že se budete pečlivě
starat o knihy, nebudete v nich listovat
špinavýma rukama, budete si jich vážit
a chránit je.My dospělí vám věříme a sli-
bujeme, že vám budeme při výběru kní-
žek pomáhat. V naší knihovně jich na
vás čeká velká spousta. Přejeme vám,
aby se knihy staly vašimi dobrými ka-

marády a společníky.
Těší se na vás vaše knihovnice

Věra Santolíková
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V sobotu 19. 6. 2010 proběhla tra-
diční „Běchovická pouť – den pro rodi-
nu“. Celý program, který byl připraven,
uvedly roztleskávačky Běchovické včel-
ky pod vedením Kamily Dömeové a Pet-
ry Jandusové.Je milá i spolupráce s MČ
Praha-Újezd nad Lesy.Taneční skupina
AMBRA předvedla úžasné vystoupení.
Jako třešničku na dortu ukončilo taneční
linii STUDIO AT DOMINO pod vedení
Ivy Bičišťové, kde malí zahradníčci s ku-
lisami roztančili sportovní areál. Není se
čemu divit, jsou opravdu MISTŘI ČR.Na
své si přišli i milovníci hudby. Celý den
provázely programem zpěvačky Marti-
na Černá a Kristýna Štrosmajerová se
svým tanečním doprovodem. Překva-
pením dne byla italská pěvecká hvězda
David Mattioli, který se navíc ujal role ba-
viče a uvedl své vystoupení krásných
italských hitů ve veselém stylu. Samo-
zřejmě nechyběla ani tradiční skupina
historického šermu Artus Bohemia, kte-
rá předvedla opět mistrovský kousek.
Historii a šermu se členové této skupi-
ny věnují již delší dobu. Mohou to do-
kázat svými kostýmy a zbraněmi, které
si šijí a vyrábějí sami. Krásný program
zajistily také pracovnice České poš-
ty, a. s., kde děti za vytvořené obrázky,
které budou vystaveny na zdejší poště,
dostávaly drobné dárky. Skupina AIR-

SOFTU sídlila v obrovském vojenském
stanu a připravila si pro děti střeleckou
soutěž.V prostorách skateparku probí-
hal program o. s. NEPOSEDA, a před-
vést se mohl legálně každý sprayer se
svým grafitty.Vzhledem k tomu, že celá
akce byla pořádaná zejména pro děti,
dostalo každé z nich cukrovou vatu zdar-
ma jako dárek od MČ Praha-Běchovice.
Poprvé jsme zajistili také točenou zmrz-
linu a dortíčky – od firem TOMMY DI-
STRIBUTION, s. r. o., a PEKAŘSTVÍ
MORAVEC, s. r.o.Velké poděkování pat-
ří také týmu Jana Matušíková, Markéta
Vargová, Attila Markolt, David Žaloudek,

Běchovická pouť
ohlédnutí



• Ing. Jiří Malina - M-Cyklus
• Česká spořitelna, a.s., pobočka

Praha 9 - Újezd nad Lesy
• Petr Car, a.s. - Petr Požárek
• Kuchyně a interiéry LIVING, s.r.o.
• Sécherón Tchequie, spol. s.r.o.

• František Vrkoslav
• Hi Chem, spol. s.r.o.

• ACI - AUTO COMPONENTS IN-
TERNATIONAL, s.r.o.

• Běchovické uhelné sklady, s.r.o.
• PNEUSERVIS - Jaroslav Buřič
• Václav HÁJEK - IPEX
• Miloslava Žežulková
• Coca - Cola Česká Republika, s.r.o.
• Ústav pro výzkum a využití paliv, a.s.
• Dodávky.com, s.r.o.
• OFFICE CENTRUM, s.r.o.
• PEKAŘSTVÍ MORAVEC s.r.o. -

Hana Moravcová
• TOMMY DISTRIBUTION, s. r. o.
• SPYRON, s.r.o.
• AUTO SPEKTRUM DÍLY, s.r.o.
• Jaroslav Kroupa
• ALIMA Značková potravina, a.s.
• TENI s.r.o.

Všem sponzorům mnohokrát děkujeme.
Ing. Ondřej Martan

starosta
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Sponzoři Běchovické pouti "Den pro rodinu"

Roman Kožušník a Róbert Döme, kte-
ří zvládli nakrmit všechny zúčastněné.
Výběr byl tentokrát bohatý – párek v ro-
hlíku, langoše, žebra, bramboráčky,
klobásky, makrely na grilu dle morav-
ského receptu. To vše bylo k dostání
v našem stanu OBČERSTVENÍ. Tento
stánek fungoval i ve večerních hodinách,
kdy probíhala disco taneční zábava s DJ
Petrem Vichem. Díky vydařenému po-
časí vše proběhlo na čerstvém vzduchu.
Poslední poděkování patří všem, kteří
pomohli při realizaci takto velké akce
a bez kterých by žádná akce nemohla
fungovat. DÍKY.

Kamila Dömeová
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LIDICE - LEŽÁKY 2010
Vážení spoluobčané,

v neděli 20. června se MČ Praha
- Běchovice připojila ke vzpomínce na
tragickou událost před 68 lety jako
účastník 22. ročníku štafetového běhu
českých a slovenských běžců, usku-

tečňovaného jako vzpomínka na de-
vastaci Lidic a Ležáků.

Navázáním stuhy naše MČ dekla-
rovala, že na takovéto tragické události
nezapomíná a má snahu toto me-
mento předávat dále mladým gene-
racím. Za městkou část uvázal stuhu
PaedDr. František Matoušek.

OTEVŘENÍ NAUČNÉ STEZKY V BĚCHOVICÍCH
Dne 24.6.2010 proběhlo u budovy Úřadu MČ slavnostní otevření nové
naučné stezky.

ohlédnutí za děním
v Běchovicích

MÍSTNÍ AGENDA MA21
MČ Praha - Běchovice usnesením

Zastupitelstva MČ Praha - Běchovice
č. 652/52/10 ze dne 21.4.2010 schvá-
lila deklaraci k MA21.

Schválení deklarace je základním
předpokladem pro další pokračování
v MA21 a tedy i čerpání peněz z re-
volvingového fondu.

sport

Začněme tedy od roku 1966, kdy
padlo rozhodnutí, aby se při příležitosti
70. výročí závodu Běchovice-Praha,
uskutečnil závod pro děti. Ředitelem
závodu byl jmenován tehdejší ředitel
školy Jan Renčín, hlavním rozhodčím
Josef Kraucher, startérem Jiří Smr-
kovský a hospodářem Josef Matějka.
Dále se na závodě podíleli za školu,
TJ Bě-chovice a Sdružení rodičů
a přátel školy Jan Kocourek, Jiří Strou-
hal, Jiří Babuška, Jaroslav Sladký, Jo-
sef Červený, Václav Fetrle, Václav
Podlaha a Antonín Štědrý. V šesti ka-
tegoriích startovalo 168 žáků a doros-
tenců. Potěšitelné pro naši obec byl
fakt, že 68 borců bylo žáky naší ško-
ly.

Závod se líbil, a proto organizač-
ní výbor v podobném složení připra-
voval další ročníky. A v nich si místní
borci nevedli nijak špatně. Jarmila

Chmelířová stála 2x na stupni nej-
vyšším a jednou byla druhá, Jitka
Římková zvítězila třikrát, na stupních
vítězů se objevovali pravidelně i Bo-
humír Štros, Václav Beroušek nebo
Hana Nováková. Ve 4. ročníku zvítě-
zil v kategorii doros-tenců Vlastimil
Zwiefelhofer z Domažlic, který se
v roce 1975 stal čtyřnásobným vítě-
zem závodu Praha-Běchovice, při-
čemž dvacet let držel traťový rekord
(28:35,2), který nebyl dosud českým
reprezentantem překonán.

Při pátém ročníku byl prvně vy-
zkoušen propagační běh dětí do de-
seti let. Setkal se s takovým zájmem,
že v následujících ročnících byl neu-
stále rozšiřován. Z jednoho startu, ve
kterém zvítězila Tamara Podroužková
a Karel Stejskal jsme se dostali až
k letošním šesti kategoriím. Mezi or-
ganizátory přibyl hlasatel Luboš Blü-

ml, sbor zdravotnic ČČK pod vedením
Blaženy Kafkové, Miloš Mašín a Ka-
rel Janota. V desátém ročníku jsme
zaznamenali rekordní účast 586 zá-
vodníků. To už jsme patřili rok pod
hlavní město, a proto jsme místo pře-
borníka Prahy - východ vyhlašovali
přeborníka obvodu Praha 9.

Od té doby se vystřídalo několik
hlavních rozhodčích. Nejprve Jaroslav
Kaše, který jako žák a dorostenec bě-

Historické okamžiky závodu Mladé Běchovice
Je skutečně proti přírodě měsíc před koncem školního roku začínat

článek slovy: „Na ačátek nového školního roku“, ale nemůžu se tomu vy-
hnout.Tak tedy: Na začátek no-vého školního roku připravuje organizační
výbor jubilejní 45. ročník závodu Mladé Běchovice. Je tedy nejvyšší čas
začít trénovat a využít volné prázdninové dny k přípravě na tradiční bě-
žecký závod dětí. Mě toto číslo inspirovalo k navštívení fotokroniky MČ
Praha-Běchovice a svého soukromého archivu. Mezi zažloutlými čtvrt-
kami s nalepenými fotografiemi jsem našel několik skutečných pokladů,
se kterými bych se chtěl podě-lit s ostatními.

Zakladatel závodu Jan Renčín pře-
dává cenu za 3. místo v 15. ročníku

Petře Borovanové z Běchovic.
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jízdní řády
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Obědvejte s Tommy food
Zasloužíte si obědvat v klidu a pohodlí. Místo hledání res-

taurace, stání ve frontě, či fast foodu si nechte přivézt jídlo
tam, kam chcete vy a to zcela ZDARMA! Dopřejte si stra-
vování bez stresu a vaření obědů nechte na nás!

Každý pracovní den pro Vás připravujeme více než
12 druhů čerstvých chlazených jídel, která rozvážíme
po Praze a okolí. Jídelníčky sestavujeme ve spolupráci s od-
borníky na výživu. Můžete si vybrat z celé řady polévek,
hlavních jídel, salátů, moučníků včetně dortů a koláčů. Platit
lze v hotovosti či stravenkami, firmy fakturou. Ceny hlav-
ních jídel již od 59,- Kč a ROZVOZ ZDARMA! Nevěříte?
Vyzkoušejte!
Tommy food www.tommyfood.cz
Jídlo jako na zavolanou! zákaznická linka:

840 190 190

VELKOPLOŠNÝ
DIGITÁLNÍ TISK
TISK JE NAŠÍ VÁŠNÍ
TISKNEME RÁDI
TISKNEME DOBŘE
TISKNEME LEVNĚ
TISKNEME RYCHLE

AUTO SPEKTRUM DÍLY s.r.o.
Českobrodská 65, 190 11 Praha 9 - Běchovice

Tel.: 281 933 030, 281 931 915

E-mail: autospektrum@iol.cz

Otevírací doba: Pondělí - Pátek - 09.00 - 17.00

Běchorská 2012 193 00

Praha 20

Horní Počernice

objednávky

281 921 628

TENI s.r.o.
PODNIKATELSKÁ 553

190 11
- prodej dřevěného uhlí
- prodej briket na gril
- prodej pilinových briket

kontakt: tel. 602 308 004
e-mail f-teni@seznam.cz

Specializujeme se na kompletní servis a opravy auto-
mobilů Peugeot a Citroën (diagnostika a autoelektrika),
prodej nových i použitých náhradních dílů. Dále při-
pravíme vozy na STK, zajistíme servis a plnění
klimatizací, vyřízení pojistných událostí.

Adresa: AutoBernau Antonína Hodného 153, 190 11 Praha-Běchovice
http://www.autobernau.cz, E-mail: autobernau@seznam.cz
Mobil CELL: +420 608 805 016, Mobil CELL: +420 777 807 607
Otevírací hodiny: Pondělí - Pátek 8:30 12:00 13:00 16:30

SPYRON s.r.o.
Českobrodská 52, 190 11 Praha 9 Běchovice
tel: 281 930 921, www.spyron.cz

inzerce

Čerpací stanice Petr, Českobrodská ul.,  P-9, Běchovice, tel.: 602 652 627

platba hotově

Kč

litr

SLEVA

0,50
5x natankujte 

za 500 Kč a my Vám  
ZDARMA umyjeme auto
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žel Mladé Běcho-vice pětkrát, z toho
třikrát zvítězil. Následovali Daniel Za-
hálka, Anna Doležalová, Jan Šáral
a v současné době již po třinácté
bude rozhodovat skupina rozhodčích,
vedená Karlem Máchou. Po patnác-
tém ročníku odevzdal funkci ředitele
Jan Renčín. Jsou ročníky, na které
vzpomínáme neradi. Bylo špatné po-
časí, nepodařilo se zaznamenat úpl-
ně všechny děti v cíli, nebo se lhala
technika. Nejhorší vzpomínka je však
na 3. října 1987, kdy startér Jindřich
Dubský odstartoval náborové běhy
a v přestávce před dalšími starty ode-
šel do sportovního nebe.

Na černobílých fotografiích jsou
zdokumentovány tratě na silnici k Hor-
ním Počernicím, která byla na počest
závodu přejmenována v roce 1974

na ulici Mladých Běchovic. Od roku
1976 byly náborové závody pro děti
mladší deseti let přesunuty na fotba-
lové hřiště. Kvůli rostoucímu provozu,
prachu a nebezpečí byly hlavní zá-
vody přeloženy mezi vily v prostoru uli-
ce Výjezdová, Lilková, Na Spáleništi
v roce 1987. Poslední změnu zazna-
menaly závody v roce 1993, kdy byl
na hřišti vytyčen ovál, měřící cca 250
metrů. Na něm se odehrávají všech-
ny závody od náborových běhů až po
dorostenecké závody.

Není možné vyjmenovat všechny
lidi, kteří přispěli ke zdárnému prů-
běhu závodu. Tím, který závod pro-

pagoval a byl jeho velkým přítelem, byl
herec Miroslav Doležal. Miloval závo-
dy nejmenších dětí, které startoval bí-
lým praporkem, aby závodníky nevy-
lekal. Pokud mu to zdraví dovolilo,
vždy do Běchovic rád přijížděl.

Novodobá historie závodu má také
několik nezapomenutelných okamži-
ků. V roce 1998 byla ve škole vyhlá-
šena soutěž o ztvárnění loga závodu.
Vítězná kresba je používána dodnes.
O rok později byl na hřiště přesunut
závod Běchovická míle pro starší do-
rostence na 1300 metrů. Několik let se
tento závod běhal z konečné tramva-
je na Jarově do cíle hlavního závodu.
V letošním roce bude mít malé jubi-
leum - 10 let - závod pro děti s posti-
žením - Běchovická stovka, která je
pořádána pod záštitou starosty Hor-
ních Počernic Ivana Lišky. Pozadu ne-
zůstali ani ostatní starostové okolních

Na prvním místě se v roce 1969
umístil Vlastimil Zwiefelhofer, čtvrté

místo a titul přeborník okresu Praha-
východ vybojoval Pavel Renčín.

V šestém ročníku si pro vítězství do-
běhnul na silnici k Horním

Počernicím Jaroslav Kaše (117),
který později zastával funkci hlavního

rozhodčího.

Před základní školou probíhal v prvních ročnících slavnostní nástup i vy-
hodnocování nejlepších. Fotografie byla pořízena v roce 1973, při 8. ročníku

Mladých Běchovic.

Logo závodu navrhli žáci základní
školy v hodině výtvarné výchovy pod
vedením paní učitelky Hany Krejzové.

Po Jiřím Smrkovským převzal roli
startéra velký přítel našeho závodu

herec Miroslav Doležal.



obcí, kteří každoročně věnují poháry
nejlepším závodníkům. Závod je pra-
videlně podporován magistrátem hl.
města Prahy a mnoha sponzory, pře-
devším z Běchovic a okolí. Bez nich
by nebylo možné Mladé Běchovice
kvalitně připravit.

V současné době nás potěšil vel-
ký zájem především malých dětí, pro
které jsme roz-šířili počet kategorii
na šest. Od roku 1996 (100. ročník zá-
vodu Běchovice), kdy běželo rekord-
ních 608 závodníků, jsme se vloni do-
stali na 517 startujících. O to nároč-
nější a pečlivější musí být příprava
a vlastní provedení závodu. K tomu
přispívají přede vším učitelé a žáci
školy pod vedením Jaroslava Svátka,
vedoucí startu Petr Fehér, moderá-
torka Pavlína Šmídmajerová, Alena

Hubková, Jolana Kopejsková a mno-
ho dal-ších bezejmenných, kteří „jen“
přijdou pomoci.

Dovolte mi pozvat vás a vaše děti
na 45. ročník Mladých Běchovic dne
18. září.Všechny závody se uskuteční
tradičně díky panu Požárkovi na fot-
balovém hřišti v Praze-Běchovicích.
Přihlásit se můžete už nyní prostřed-
nictvím formuláře na našich webových
stránkách www.mladebechovice.cz,
kde si můžete najít i délku tratě a po-
dívat se na fotografie z minulých roč-
níků. Pro pamětníky doporučuji pro-
hlédnout historické fotografie ze všech
44 ročníků.

Těším se na shledání při přípravě
i vlastním závodu.

Jan Jech, ředitel závodu
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Nejmladší závodníci trať dlouhou 50
metrů zvládají s velkými obtížemi jako

patnáctiměsíční Lukáš Pokorný.

Krásný park, slunečné počasí,
spousta lidí na vozíčku, usměvavé
tváře, dětičky na kolech a koloběž-
kách, tak to je stručný popis sobot-
ního dopoledne 8. května 2010, kdy
probíhal

1. ročník Závodu na „kolečkách“,
a to v areálu Zámeckého parku v Dol-
ních Počernicích.

Moderování celého programu se
ujal ostřílený sportovní komentátor
pan Jaroslav Suchánek. Po jeho mo-
tivujícím úvodu, který v soutěžících
podpořil sportovního ducha, se na
start připravili ti nejmenší. Ve tvářích

každého malého účastníka se zrači-
lo odhodlání a touha po vítězství. Děti
na kolech a koloběžkách podporo-
vané aplausem svých rodičů věděly,
že si jedou pro hodnotné ceny a pře-
devším pro pohár. Nikoliv pro zmrz-
linový, ale podle slov pana Suchán-
ka pro pohár hodný skutečného pro-
fesionálního sportovce.

Osoby se zdravotním postižením
se rozdělily do kategorií podle dru-
hů svých vozíků. Jako první vystar-
tovali odvážlivci na handbikes (ruč-
ně poháněných tříkolkách), další ka-
tegorií byly mechanické vozíky, po
nich se na startu připravily elektric-

ké vozíky následované elektrickými
skútry.

Zvláštní a snad nejvtipnější kate-
gorií byla skupina kombi. Na startu se
například objevil sportovec na elek-
trickém vozíku táhnoucí jako mašin-
ka sportovkyni na mechanickém vo-
zíku. Strategií tohoto páru byla kom-
binace rychlosti vedoucího vozíku
a promyšleného „kličkování“ vozíku
taženého. A zkuste je předjet! Dalším
povedeným seskupením této kate-
gorie byla sportovkyně na elektrickém
vozíku, který ale musel řídit vedle ní
běžící asistent. Ovšem nejdůležitěj-
ším členem této povedené závodní
posádky byl asistenční pejsek bišo-
nek v roli navigátora, který ze svého
postu na klíně své velitelky tak zau-
jatě sledoval trať – ale hlavně pejsky
na ní – až celá posádka ztratila ten
správný směr. Díky jejich postřehu
aspoň víme, že okolí Dolních Počer-
nic je v květnu vskutku nádherné.

Závěrem celého sportovního klá-
ní byla bohatá tombola, díky které ni-
kdo neodešel s prázdnou.

Zajímají Vás výsledky? Vyhráli
všichni. Hlavní cenou totiž byly zá-
žitky, staronoví přátelé, jarní počasí
a spousta smíchu.

Pořadatelem celé akce byl mladý
muž Martin Hanibal – sám vozíčkář,
student Metropolitní univerzity Praha
a poradce z VFN v oblasti sociálních
věcí pro osoby se zdravotním posti-
žením. Martin se zachoval jako od-

Závody na kolečkách
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vážný skaut, a celý sportovní den za-
jistil bez pomoci velkých pacient-
ských organizací. Pomoc a podporu
zajistili jeho chodící přátelé fyziote-
rapeuti a osobní asistenti – cca 25
pomocníků.

Díky dobré myšlence a nadšení
se tedy uskutečnil 1. ročník Závodu
na „kolečkách“, a my přejeme orga-
nizátorům a také závodníkům další
neméně úspěšné ročníky.

Jménem zúčastněných děkujeme
za krásný den.

Monika Henčlová

Většina běchovických občanů se
ptá: „Co že se to buduje ve sportovním
areálu za nové sportoviště?“ Opravdu
to nebude bazén? ….

Za velkého přispění našeho pana
starosty a všech zastupitelů naší obce,
kteří nám vyšli vstříc a dali nám sou-
hlas, aby se v areálu začalo budovat
pískové volejbalové hřiště.

Nápad vybudovat sportoviště tako-
vého charakteru, nám vnukli zájemci o
tento druh sportu, kteří k nám chodili v
zimní sezoně hrát volejbal do haly.
Doufáme, že všichni ti, kteří fandí a ješ-
tě raději hrají tento svým způsobem

exotický sport, budou spokojeni a na-
jdou si cestu na nově budované hřiště.
O datu uvedení sportoviště do provo-
zu Vás budeme informovat na našich
webových stránkách www.sportbe-
chovice.cz a na webových stránkách
ÚMČ Praha-Běchovice.

A ještě jedna novinka. Jako správ-
ci areálu Chanos jsme požádali
o změnu tohoto starého názvu, a pro-
tože zde začíná vznikat hezký spor-
tovní areál s větší nabídkou sportů, je
nyní jeho název Sportovní centrum
Běchovice. Doufáme, že se služby
v areálu budou i nadále rozšiřovat

a tento název si tak hezké místo plně
zaslouží. V letních měsících tedy bu-
deme věnovat snahu zkvalitnění spor-
tovišť a zázemí jako celku.

Z chystaných sportovních akcí sto-
jí za zmínku připravované Mistrovství
České republiky veteránů v nohejbale,
které se uskuteční v první polovině mě-
síce září. O datu konání budeme ve-
řejnost informovat s dostatečným před-
stihem.

Jitka a Milan Štěpánovi

Co připravujeme ve Sportovním centru Běchovice?

ŠKOLIČKA
Předposlední turnaj soutěže MINI

Star se hrál v sobotu 23. 5. 2010 v
Újezdu nad Lesy. Na fotbal jsme měli
krásné slunečné počasí a přišlo i dost
našich kluků a holek.V základní skupině
jsme měli velmi silné soupeře – FK Klá-
novice, SK Úvaly a AFK Spartak Kbely.
Naše výkony byly velmi solidní, výsledky
až nepřiměřeně kruté.
Běchovičtí sršni – SK Úvaly 1 : 4
Běchovičtí sršni – AFK Spartak Kbely 1 : 2
Běchovičtí sršni – FK Klánovice 0 : 2
V zápase o 7. místo jsme se utkali
s mužstvem FK Viktoria Žižkov a po
velmi dobrém výkonu jsme zaslouženě
zvítězili.
Běchovičtí sršni – FK Viktoria Žižkov 1 : 0

V sobotu 12.6.2010 se mužstva ško-
liček A a B Běchovických sršňů
zúčastnila turnaje TOP MINI Star pořá-
daného Sportovním centrem Běchovice.

Turnaje se zúčastnilo
celkem 20 mužstev.
Mužstva byla rozdělena
na čtyři skupiny po pěti
a hrálo se na čtyřech hřištích.Naše áčko
se postupně utkalo s těmito mužstvy:
Běchovičtí sršni A – Čechie Dubeč 3 : 0
Běchovičtí sršni A – AFK Milovice 0 : 0
Běchovičtí sršni A – FK Dobříč 1 : 0
Běchovičtí sršni A – FK Zenit Čáslav 1 : 3
V semifinálovém klání jsme se utkali
s mužstvem AFK Union Žižkov, kde
jsme po vyrovnaném zápase podlehli
až při penaltovém rozstřelu.
Běchovičtí sršni A – AFK Union Žižkov 0 : 0
V zápase o konečné umístění jsme
zdolali našeho častého soupeře FK
Viktorii Žižkov.
Běchovičtí sršni A – FK Viktoria Žižkov 1 : 0
Po velmi sympatickém výkonu, kde za-
zářili Sára, Eliška, Maty,Tomášek a další,
jsme obsadili s áčkem krásné 11. místo.

Výsledky mladých sršňů Oddílové okénko

Máme za sebou soutěžní ročník
2009/2010 a můžeme bilancovat.Jsou
dva úhly pohledu na naše výkony.Prv-
ní, výhradně statistický, a plný čísel.Dru-
hý, který popisuje náš herní projev.
Já osobně se přikláním ke druhé vari-
antě. Stále jsme ještě spláceli věkový
dluh z let minulých, a ve všech věkových
kategoriích jsme se utkávali s hráči vět-
šinou minimálně o rok i dva staršími.
To se samozřejmě musí projevit na fy-
zické i mentální převaze vůči našim hrá-
čům. Toho jsme si byli plně vědomi,
a proto jsme se zaměřovali hlavně na
soudržnost týmů a kvalitní tréninkový
proces.Jenpoctiváavytrvaláprácenám
přinese v budoucnu kýžené úspěchy.
Ty přišly, i když ve skromné míře. Ško-
lička obsadila v celoroční soutěži MINI
Star pořádané Sportovním centrem
Běchovice sedmé místo, mladší pří-
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Naši menší nastoupili za B-tým Sršňů,
a i když výsledky jsou takové jaké jsou,
herní projev byl nadmíru uspokojivý.
Postupně se béčko utkalo s mužstvy
Pragis Satalice, AFK Spartak Kbely B,
FK Viktoria Žižkov a Sokol Dolní Po-
černice.
Běchovičtí sršni B – Pragis Satalice 0: 4
Běchovičtí sršni B – AFK Spartak Kbely B 0: 0
Běchovičtí sršni B – FK Viktoria Žižkov 0: 3
Běchovičtí sršni B – Sokol Dol. Počernice 0: 3

V semifinále se naši malí utkali s mužstvem
FK Radošovice
Běchovičtí sršni B – FK Radošovice 0 : 2
V zápase o konečné umístění se béčko ut-
kalo s mužstvem TJ MARS Svratka.
Běchovičtí sršni B – TJ MARS Svratka 0 : 1
Po bojovné hře, za kterou se nikdo nemusí

stydět obsadilo naše béčko čestné
20. místo. Zde je potřeba zmínit velký výkon
Šimiho v brance a velkou pomoc svým ka-
marádům v týmu od Toma a Fífi.

MLADŠÍ PŘÍPRAVKA
Přátelské zápasy:
Čechie Dubeč – Běchovičtí sršni 6 : 3
Běchovičtí sršni – Union Vršovice 1 : 4
Běchovičtí sršni – Meteor Praha    7 : 1
Mistrovský zápas:
Pragis Satalice – Běchovičtí sršni       2 : 1
Běchovičtí sršni – Xaverovské sdružení  1 : 0      
Běchovičtí sršni – Slavoj Podolí B       1 : 2
Sokol Lipence – Běchovičtí sršni         1 : 2
FK Klánovice – Běchovičtí sršni           4 : 0
Běchovičtí sršni – Inferno Praha         0 : 10
Turnaje:
V sobotu 12. 6. 2010 se mladší přípravka

pravka dosáhla celkově na tři mistrov-
ská vítězství a starší přípravka na dvě.
Obě mužstva obsadila shodně před-
poslední místo v tabulce. Mimo mist-
rovských zápasů jsme odehráli celou
řadu přátelských zápasů a turnajů. Zde
se nám dařilo o poznání lépe. Mladší pří-
pravce se podařilo v březnu vyhrát vel-
mi kvalitně obsazený halový turnaj
ve SC Běchovice a starší přípravka
získala dvě třetí místa, jedno v běcho-
vické hale a druhé v Kunicích. Základ-
na hráčů mládežnických mužstev je
v současné době na velmi uspokojivé
úrovni, a stále se přihlašují noví hráči.
V současné době za Sršně hrají kromě
kluků a holek z Běchovic také kluci a hol-
ky z Horních Počernic, Újezdu nad Lesy,
Černého Mostu, Květnice, Šestajovic
a přicházejí další, z Koloděj či Dubče.
Je to pro nás velmi pozitivní zpráva a zá-
roveň velký závazek do budoucna. Je vi-
dět, že práce všech, kteří mají s mladým
běchovickým fotbalem co do činění,
svou práci dělají dobře a jako fotbalový
oddíl jsme se vydali tou správnou ces-
tou. Poděkování zaslouží trenéři všech
věkových kategorií a také rodiče, kteří
jsou nedílnou součástí našich mužstev.

Mužstvo starších žáků stále hledá
svého trenéra. Zatím se u něj střídají
na zkoušku jednotliví aktivní hráči.
Je však nutné sehnat stabilní trenérský
kádr pro nadcházející sezonu, kdy klu-
ci nastoupí jako mladší dorostenci. Víte
o někom? Jinak bychom museli již při-
hlášenou účast v soutěži zrušit.

Mužstvo dospělých odehrálo opět re-
mízovou sezonu. Čtyři vítězství, osm re-
míz a deset proher stačilo na předpo-
slední místo v tabulce. Účast ve II. třídě
pro příští sezonu je však zachována.    

Za zmínku určitě stojí zahájení te-
rénních úprav v okolí fotbalového hřiš-
tě. Díky nemalé investici pana Požárka
byla pořízena pěkná buňka, která bude
sloužit jako šatna pro naše přípravky.
Prostě se rozrůstáme a již se do stá-
vajícího nevejdeme. Dále mezi budovou
úřadu a hospodou vznikne malé dětské
hřiště. Velkým plusem pro naše malé fot-
balisty bude nové travnaté hřiště o roz-
měrech 25 x 40 metrů (na stávající uměl-
ce), které budeme využívat k trénová-
ní, přátelským zápasům a turnajům. Pro-
stě nebýt Petra Požárka nemohl by se
běchovický fotbal tak dynamicky rozví-
jet jako v poslední době.

Milan Štěpán



ŽIVOT BĚCHOVIC 7-8/2010 � 25

zúčastnila turnaje, který pořádal AFK Union
Žižkov. Na turnaj jsme vyrazili v této se-
stavě: 1 Matěj Šmída, 2 Jakub Novotný,
3 Vojta Vich, 4 David Kopič, 5 Dan Straka,
6 Vojta Forejt, 8 Jan Holeček, 9 Jakub
Kůstka, 10 Sebastian Sviderski, 11 Oliver
Vyšata, 12 Jakub Dohnal.
Turnaje se zúčastnilo 12 mužstev, a ta byla
rozdělena do dvou skupin:
Skupina A: Běchovičtí sršni, AFK Union
Žižkov, SK Dolní Chabry, Pragis Satalice,
SK Slavia Praha–dívky, SK Ďáblice.
Skupina B: SK Slavia Praha, JM Háje,
FK Benešov, Sokol Dolní Počernice,
SK Horní Měcholupy, FK Slavoj Podolí.
Výsledky Sršňů ve skupině:
Běchovičtí sršni – SK Dolní Chabry 1 : 0
Běchovičtí sršni – Pragis Satalice 1 : 0
Běchovičtí sršni – AFK Union Žižkov 2 : 0
Běchovičtí sršni – SK Ďáblice 2 : 0
Běchovičtí sršni – SK Slavia Pha-dívky 1 : 0
Ani jednou jsme v zápasech ve sku-
pině herně nepropadli. Rozdíl byl
ovšem v proměňování gólových šancí.
Alespoň jsme si tak trochu zvedli ná-
ladu, když jsme v posledním zápase
ve skupině porazili soupeře zvučného
jména Slavii Praha (dívky). Náš jediný
gól vstřelil (jak jinak) Seban, a byl to
náš nejlepší hráč na celém turnaji.
Ze skupiny jsme tedy do finálových
bojů nepostoupili a čekali nás zápasy
o umístění s týmy ze skupiny B.
Zápasy o umístění: 
Běchovičtí sršni – SK Horní Měcholupy   0: 2
Běchovičtí sršni – Sokol Dolní Počernice 0: 1
Běchovičtí sršni – JM Háje                       0 : 0
Uhráli jsme tedy na turnaji čtyři bo-
díky a to stačilo bohužel jen na
poslední dvanácté místo. Kluci za-
slouží poděkování a uznání za to, jak
bojovaly se svými soupeři, ale i s veli-
kým vedrem. Během šesti hodin
odehráli osm zápasů, a někteří z nich
v tom posledním už sotva pletli no-
hama. Poděkovat musím i rodičům
a trenérům, kteří si v tom horku také
vytrpěli své. 

Konečné pořadí turnaje: 1. Slavoj
Podolí, 2. Benešov, 3. Slavie Praha,
4.Union Žižkov, 5. Slavie Praha /dívky/,
6. Dolní Chabry, 7. Horní Měcholupy, 8.

Dolní Počernice, 9. Ďáblice, 10. Sata-
lice, 11. JM Háje, 12. Běchovice. 

Sportu zdar a fotbalu zvlášť. 
L. Jandus :-)

STARŠÍ PŘÍPRAVKA
Přátelské zápasy:
Běchovičtí sršni – Sokol Šestajovice  12 : 0
Sokol Šestajovice – Běchovičtí sršni 4 : 7
Běchovičtí sršni – Podlipan Přišimasy 7 : 0
Podlipan Přišimasy – Běchovičtí sršni 0 : 10
Mistrovské zápasy:
Běchovičtí sršni – SK Viktoria Štěrboholy 0 : 7
SK Střešovice 1911 – Běchovičtí sršni  3 : 0
Běchovičtí sršni – SK Citadel Dolní Chabry 0 : 4
Inferno Praha – Běchovičtí sršni 5 : 1
Běchovičtí sršni – FC Čechie Uhříněves 0 : 6
AC Sparta Praha-dívky – Běchovičtí sršni 0 : 2
AC SPARTA PRAHA – dívky
BĚCHOVIČTÍ SRŠNI 0 : 2

V sobotu mužstvo starší přípravky
odehrálo poslední mistrovské utkání
na hřišti sparťanských holek v Satali-
cích. Za krásného slunečného rána
jsme se pokusili urvat body mužstvu
s respekt budícím názvem.

Velmi vydařené utkání! Dva před-
chozí zápasy jasně naznačovali
vzestup našeho herního projevu a dnes
jsme vše dotáhli do dokonalosti. Od za-
čátku zápasu jsme soupeři diktovali náš
styl hry, a holky ať se snažily jak chtěly,
na nás prostě nestačily. Kvalitní pokrytí
prostoru nedalo soupeři prostor k zalo-
žení kloudné akce a nezbylo mu nic
jiného, než míče nakopávat směrem
k brance, kde však vše s přehledem
řešila naše obrana. Hra do šířky a za-
kládání útoků po křídlech byla dnes
naše další silná stránka. Centry vždy
znamenaly pro domácí branku velké
nebezpečí. Kluci stříleli z každé příznivé
pozice, prostě bylo vidět, že si dnes
zápas užívají. Druhý poločas byl opět
naším koncertem, a hrál se opravdu
parádní fotbal. Naše chvíle přišla ve 38.
minutě. Po rozehraném rohovém kopu
si míč krásně zpracoval na vzdálenější
tyči Čechýno a nechytatelnou bombou
nás dostal do vedení – 1 : 0! Sparťan-
ské holky byly touto brankou otřesené
a naše mužstvo na hřišti dominovalo.

Druhý zářez přišel o devět minut po-
zději. Ve 47. minutě jsme opět zahrávali
rohový kop. K jeho provedení se posta-
vil Čechýno a k úžasu všech
přítomných nevídanou ranou vymetl
pavučiny v zadní šibenici – 2 : 0!!! A dílo
bylo dokonáno!

Hodnocení: Vacoš dnes byl takřka
bez práce, co prošlo obranou spoleh-
livě a s jistotou vyřešil. Marťas, velmi
spolehlivý výkon, nenápadný styl hry,
ale velmi účinný, Dany a Čechýno jed-
noznačně základ úspěchu mužstva.
Mám toho hodně za sebou ve fotbale,
ale tak kvalitní obranou dvojici mám
poprvé. Škoda, že jsme toto složení
nezkusili daleko dříve. Sedy – neú-
navný stroj, dopředu, dozadu, do
stran, prostě je všude kde je potřeba.
Kubas – další gladiátor, nestřílí góly,
ale odvádí na hřišti spoustu užitečné
práce. Dispečer mužstva Eli, dnes tro-
šku ještě pospával, ale svůj standard
si odvedl. Ondřeji, nebudeš pořád
honit mičudu po hřišti do večera, ale
budeš také odpočívat, abys byl ještě
lepší!!! Exviktorián Joki. Tady je vidi-
telná stopa z předchozího působiště.
Velmi technický hráč s krásnou kličkou.
Pavle, je ale někdy na škodu celého
mužstva, když nadějnou šanci zadr-
beš u lajny. Ťapka – velký poctivec, dře
ze všech sil, jen je potřeba nabrat
v taktice. Lněňďa – kluk jako hora se
srdcem beránka. Poctivost je evi-
dentní, jen máme málo natrénováno.
Tóna – introvert nebo filozof? Je prostě
svůj a jinak to nebude. Zaslouží si ale
také pochvalu, stal se zněj bojovník
pro tým a je nedílnou součástí muž-
stva. No, a informace pro rodiče
a přátele Běchovických sršňů: TAKTO
BUDEME HRÁT V NOVÉ SEZONĚ !!!
Jsem o tom jednoznačně přesvědčen!

STARŠÍ ŽÁCI
Přátelský zápas:
Běchovičtí sršni – FK Újezd n. L. 2 : 5
Podrobné zpravodajství 
z dalších zápasů naleznete na
www.fotbal-petr-becovice.cz

Milan Štěpán

Děkuji MČ Praha - Běchovice za
dárek a gratulaci k mému životnímu
jubileu, který mi předala p. Svobo-
dová.

Ladislav Navrátil

Děkuji pracovníkům ÚMČ Praha -
Běchovice a paní Svobodové za
dárek a blahopřání k mému životnímu
jubileu.

Vladimír Manda

Děkuji pracovníkům Úřadu MČ Praha
- Běchovice za blahopřání a dárek
k mému životnímu jubileu, který mi
předala paní Svobodová.

Jana Bartáková

poděkování
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Od doby první myšlenky na hasiče
uplynul již téměř rok. Právě na přelomu
jara a léta loňského roku se nám začala
klubat v hlavách myšlenka na obnovu
sboru dobrovolných hasičů v Běchovi-
cích. Organizace, která měla více než
stoletou tradici, a která měla v okolí
i patřičný zvuk. 

Organizačně se přeci jen nejedná
o jednoduchou záležitost. Je třeba vy-
plnit registrační formuláře, potvrdit čle-
ny do funkcí a hlavně mít lidi, kteří mají
o dobrovolnou činnost u hasičů zájem.
To vše se nám letos na jaře podařilo
skloubit do jednoho, a výsledek na sebe
nenechal dlouho čekat. Sbor dobro-
volných hasičů má dnes téměř 30 čle-
nů. Máme svého velitele   Tomáše Hru-
bého, jeho zástupce Pepu Dusila a ad-
ministrativu, kterou zajišťuje starosta
Ondřej Martan. Nesmíme také zapo-
menout na pokladníka Tondu Zemana.
Jako jeden z mála vznikajících sborů
máme již své hasičské auto (foto na ti-

tulní straně ŽB březen - duben letoš-
ního roku). Hasiči mají za sebou už
i první veřejnou prezentaci a podíl
na organizaci akce městské části   Pá-
lení čarodějnic. Na akci se nás sešlo
okolo patnácti. Během dvou dnů jsme
připravili perfektní zázemí pro hladký
průběh akce (hlavně posezení a vo-

jenský stan), ukázkovou hranici k za-
pálení, a v neposlední řadě jsme při-
pravili naši techniku k prvnímu pre-
zentačnímu výjezdu.

Akce se dle úsměvů dětí moc po-
dařila. 

Ing. Ondřej Martan
starosta

Nově založení Hasiči připravili prostor pro pořádání Pálení čarodejnic 

hasiči

křížovka

Sbor dobrovolných hasičů Běchovice informuje:

Hanz Christian Andersen:
Není krásnějších .....

... pohádek, než ty, které píše život sám.



Běchovice lemuje pomyslný prste-
nec přírodovědně hodnotných lokalit,
které byly pro svoji významnost vy-
hlášeny jako zvláště chráněná území.
Dosud jim v tomto periodiku nebyla vě-
nována veliká pozornost. A právě tuto
mezeru zaplní nový cyklus článků
s touto tematikou, které budou vychá-
zet postupně i v dalších číslech. Do-
zvíte se, co zajímavého roste a žije za
vašimi humny, a získáte tak tipy na pro-
cházky po okolí vašeho bydliště.

Přírodní park Klánovice – Čihadla
a přírodní památka Xaverovský háj

Severní polovinu městské části
ohraničuje přírodní park Klánovice – Či-
hadla, který byl vyhlášen v roce 1991 za
účelem ochrany krajinného rázu s vý-
znamným soustředěním estetických
a přírodních hodnot. Se svojí rozlohou
2 222,8 ha je největší ze všech 12 pří-
rodních parků, které jsou na území hlav-
ního města. Vstupuje jako klín od hra-
nice Prahy přes území Klánovického
lesa až ke Kyjskému rybníku.

Přírodní park obsahuje pět zvláště
chráněných území. Jedním z nich je
i Xaverovský háj, který obklopuje are-
ál bývalých výzkumných ústavů. Jeho
nejzápadnější výběžek sahá až k Dol-
ním Počernicím. Jako přírodní památ-
ka byl vyhlášen v roce 1982. Rozklá-

dá se na ploše téměř 100 ha. Důvodem
ochrany je zde mozaika zachovalých
lesních společenstev na plochém, stří-
davě zamokřeném terénu. V každém
ročním období je tam krásně. Staré
duby doplňují mladší porosty habrů,
jasanů, javorů a nechybí ani borovice,
smrk, topol, bříza a lípa. Bohaté je i by-
linné patro, které je zastoupeno na-
příklad bikou hajní, bezkolencem rá-
kosovitým, černýšem hajním a starč-
kem vejčitým. Můžeme zde potkat i pst-
roček dvoulistý, kokořík mnohokvětý
a konvalinku vonnou. Pokud jste mi-
lovníci hmyzu, tak zde můžete za-
hlédnout nočního motýla lišaje boro-
vého, ale i několik druhů střevlíků.
Bažanti, zajíci i srnci tu nejsou žádnou
vzácností. Při troše štěstí lze spatřit i liš-
ku, kunu lesní nebo lasici kolčavu či
hranostaje. Hojně se tu také vyskytu-
jí ježci, v podrostu pak rejsek obecný,
myšice křovinná a v dutinách stromů
nacházejí své letní úkryty netopýři.
Lesní komplex se stal i hnízdištěm
mnoha druhů ptáků. Za všechny jme-
nujme alespoň pěnici černohlavou,
budníčka menšího a sýkoru koňadru.
Pravidelně zde hnízdí i žluna zelená. 

O bohatosti území svědčí i fakt, že
jeho velká část byla zařazena do sou-
stavy chráněných území evropského
významu NATURA 2000 pod názvem
Blatov a Xaverovský háj.     

Lokalita je vyhlášena jako přírodní
památka, což je jedna z kategorií ma-
loplošných chráněných území. Jsou
zde proto zakázány vlivy, které by po-
škozovaly dochovaný stav. Jedním
z ohrožení může být i nepovolená těž-
ba dřeva. Ta byla například zjištěna
v roce 1999, kdy v severní části míst-
ní podnikatel poslal do lesa skupinu
dělníků, kteří zde bez povolení vytěži-
li na 40 stromů, mezi nimi i duby více
než 100 let staré. 

V novém plánu péče na období
2010–2019 je jako dlouhodobý cíl za-
chování lesních porostů a rostlinných
společenstev se všemi jejich ekolo-
gickými vazbami a zlepšování podmí-
nek stavu této cenné lokality. Konkrét-
ně se jedná o odstraňování nepůvod-

ních dřevin, zvláště akátu, z prostoru
přírodní památky.

Xaverovský háj plní nejen funkci es-
tetickou, ale i zdravotně rekreační.
Tvoří tak „zelené plíce“ severně od
městské části. Milovníci lesa si tak mo-
hou užít krásné a dlouhé procházky
tímto vlídným koutem. Možností, jak
území navštívit, je hned několik. Od bě-
chovického nádraží vede modrá turis-
tická značka, která vás lokalitou pro-
vede. Nejbližší zastávka MHD, která je
přímo na okraji lesa, nese název Nad
Běchovicemi. Přírodní památkou pro-
chází i cyklistická trasa spojující Dol-
ní a Horní Počernice. 
obr1: Xaverovský háj -  konvalinka von-
ná (Convallaria majalis L.)
obr2: Hraniční dub na okraji přírodní
památky Xaverovský háj

autor: Bc. Aleš Rudl

(alesrudl@seznam.cz, tel. 723 319 801)
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Dne 9. července 2010 oslaví 65 let
paní Marta Hrušková, dlouholetá ře-
ditelka MŠ Běchovice. 
Tímto jí srdečně blahopřejeme
a děkujeme jí za její obětavou práci
s malými dětmi z Běchovic a okolí.

Mgr. Jaroslav Svátek
ředitel ZŠMŠ Praha - Běchovice

životní  prostředí

výročí

Přírodní bohatství
Zajímavé přírodní lokality 
v okolí Běchovic

Hraniční dub na okraji přírodní 
památky Xaverovský háj

Xaverovský háj - konvalinka vonná
(Convallaria majalis L)
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1/ Za poštovskou zahradou 479, Praha 9 - Běchovice, 190 11, tel: 281 932 021
2/ Národních hrdinů 587, Praha 9 - Dolní Počernice, 190 12,    tel: 281 931 355

Máme smlouvy s uvedenými zdravotními pojišťovnami : VZP (111), VoZP (201), OZP (207), ZPMVCR (211), 
ZP Metal-Aliance (217), CNZP (222), ZP Média (228) ), Revírní bratrská pokladna ZP (213). 

Alergologie v Běchovicích bude v červenci pouze 19.7. , v srpnu vždy v pondělí.
DOVOLENÁ V DĚTSKÉ ORDINACE OD  12. 7. DO 16. 7. 2010
ZASTUPUJE: MUDr. Hana Kučerová
Ordinace praktického dětského lékaře, ul. Žižkova 419, telefon: 281 961 359 
Ordinační hodiny: po, út, čt, pá - 8 - 13 hod., stř. 13 - 17 hod.

ORDINAČNÍ  DOBA PRAKTICKÉHO LÉKAŘE PRO DOSPĚLÉ

MUDr. Ivana Stejskalová,  IČO: 66002541

INFORMACE  PRO  PACIENTY: Přednost v ošetření mají předem objednaní pacienti, neboť v naší ordinaci je za-
veden objednávací systém. Proto prosím pacienty, aby se ve vlastním zájmu objednávali.

TELEFONY: Pevná linka: 281 93 17 59, mobil: +420 602 832 650

ORDINAČNÍ DOBA PRAKTICKÉHO LÉKAŘE 
PRO DĚTI A DOROST
www.alergologie-pediatrie.cz

PO
Dolní Počernice

MUDr. Radina

7,00 – 11,00 11,00 – 12,00

Pro nemocné
Prevence
Kontroly

ÚT
Běchovice

MUDr. Nožičková

7,00 –11,00 11,00 – 13,00

Pro nemocné
Prevence
Kontroly

STŘ
Dolní Počernice

MUDr. Radina

7,00 – 10,30 10,30 – 12,00

Poradna-kojenci Pro nemocné

ČT
Dolní Počernice
MUDr. Nožičková

12,00 – 15,00 15,00 – 18,00

Pro nemocné
Prevence
Kontroly

PÁ
Běchovice

MUDr. Radina

7,00 – 10,00 10,00 – 13,00

Poradna-kojenci Pro nemocné

DOPOLEDNE ODPOLEDNE

PONDĚLÍ
7:30 - 8:00   ODBĚRY

8:00 - 12:00
12:30 - 15:00   

POUZE NA OBJEDNÁNÍ

ÚTERÝ 7:15 - 12:00
12:30 - 15:00   

POUZE NA OBJEDNÁNÍ

STŘEDA
7: 30 - 8:00   ODBĚRY

8:00 - 12:00
12:30 - 15:00   

POUZE NA OBJEDNÁNÍ

ČTVRTEK 8:00 - 14:00   KLINICKÝ DEN
14:30 - 15:30 PŘEVAZY

15:30 - 18:00

PÁTEK
7:30 - 8:00   ODBĚRY

8:00 - 12:00
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• Bodový systém se vztahuje pouze na
řidiče motorových vozidel

• Body jsou stanoveny pevně v přílo-
ze zákona

• Body se přičítají vždy od 1 do 7 bodů
• Body se zaznamenávají maximálně

do počtu 12 bodů
• Podmínkou zaznamenání bodů je

pravomocný postih sledovaného pro-
tiprávního jednání

• Při více přestupcích spáchaných jed-
ním jednáním se zaznamená počet
bodů za nejzávažnější z nich

• Po dosažení 12 bodů řidič dostane
oznámení a výzvu k odevdání řidič-
ského průkazu

• Řidič se může bránit tzv. "námitkou"
a do rozhodnutí o námitce smí řídit

• Řidič smí požádat o vrácení řidič-
ského oprávnění po roce od jeho ztrá-
ty. Předtím musí absolvovat pře-
zkoušení v autoškole

Co se stane, když dosáhnete
12 bodů a co s tím?
§ 123c
(1)Příslušný obecní úřad obce s rozší-

řenou působností zaznamenává ři-
dičem dosažený počet bodů pouze
do celkového počtu 12 bodů.

(2) Dopustil-li se řidič jedním skutkem
více přestupků nebo trestných činů,
spáchaných jednáním zařazeným
do bodového hodnocení, zazna-
mená příslušný obecní úřad obce
s rozšířenou působností počet bodů
stanovených pro nejzávažnější
z nich.

(3) Příslušný obecní úřad obce s rozší-
řenou působností při provedení záz-
namu bodů, kterým řidič dosáhl cel-
kového počtu 12 bodů, neprodleně
písemně oznámí tuto skutečnost
řidiči a vyzve jej k odevzdání řidič-
ského průkazu a mezinárodního
řidičského průkazu nejpozději
do 5 pracovních dnů ode dne doru-
čení tohoto oznámení. Řidič pozbý-
vá řidičské oprávnění uplynutím
5 pracovních dnů ode dne, v němž
mu bylo toto oznámení doručeno.

(4) Příslušný obecní úřad obce s roz-
šířenou působností při provedení
záznamu bodů, kterým řidič, který
je držitelem řidičského průkazu Ev-
ropských společenství, řidičského

průkazu vydaného cizím státem,
mezinárodního řidičského průkazu
vydaného cizím státem, dosáhl cel-
kového počtu 12 bodů, neprodleně
písemně oznámí tuto skutečnost ři-
diči a ministerstvu.

(5) Řidič, který pozbyl odbornou způso-
bilost podle odstavce 3, je povinen vý-
zvu podle odstavce 3 splnit.

(6) Pro odevzdání řidičského průkazu
a mezinárodního řidičského průkazu
podle odstavce 3 platí obdobně
§ 113 odst. 5.

(7) Dosáhne-li řidič, který je držitelem ři-
dičského průkazu Evropských spo-
lečenství, řidičského průkazu vyda-
ného cizím státem, mezinárodního ři-
dičského průkazu vydaného cizím
státem, celkového počtu 12 bodů,
pozbývá právo k řízení motorového
vozidla na území České republiky po
dobu jednoho roku. Ministerstvo
sdělí, po obdržení podkladů zasla-
ných příslušným obecním úřadem
obce s rozšířenou působností, tuto
skutečnost orgánu, který řidičský
průkaz vydal.

(8) Lhůta jednoho roku uvedená v od-
stavci 7 počíná běžet ode dne ulo-
žení pokuty v blokovém řízení nebo
nabytí právní moci rozhodnutí o pře-
stupku nebo trestném činu, spá-
chaným jednáním zařazeným do
bodového hodnocení, na jehož zá-
kladě řidič dosáhl celkového počtu
12 bodů. (odstavce č. 7 a 8 se pou-
žijí pouze pro ty občany ČR a ci-
zince, kteří nemají český řidičský
průkaz)

Proti dosažení 12 bodů se můžete
bránit tzv námitkou.

Jak se bránit při dosažení
12 bodů
Co říká zákon:
§ 123f
(1) Nesouhlasí-li řidič s provedeným

záznamem bodů v registru řidičů,
může podat proti provedení záznamu
písemně námitky obecnímu úřadu
obce s rozšířenou působností pří-
slušnému k provádění záznamu.

(2) Shledá-li obecní úřad obce s rozšíře-
nou působností námitky oprávněné,
nejpozději do 10 pracovních dnů
ode dne, kdy mu byly námitky do-

ručeny, provede opravu záznamu
o dosaženém počtu stanovených
bodů v registru řidičů a neprodleně
písemně vyrozumí o provedené
opravě záznamu řidiče.

(3) Shledá-li příslušný obecní úřad obce
s rozšířenou působností námitky řidiče
neodůvodněné, rozhodnutím námitky
zamítne a provedený záznam potvr-
dí.

(4) Podá-li řidič námitky proti provede-
nému záznamu, kterým bylo dosa-
ženo celkového počtu 12 bodů, běh
lhůt stanovených v § 123c odst. 3
se přerušuje ode dne doručení ná-
mitek příslušnému obecnímu úřadu
obce s rozšířenou působností
do dne, v němž rozhodnutí podle od-
stavce 3 nabude právní moci.

§ 123c
(3) Příslušný obecní úřad obce s roz-

šířenou působností při provedení
záznamu bodů, kterým řidič dosá-
hl celkového počtu 12 bodů, ne-
prodleně písemně oznámí tuto sku-
tečnost řidiči a vyzve jej k odevzdání
řidičského průkazu a mezinárodní-
ho řidičského průkazu nejpozději
do 5 pracovních dnů ode dne do-
ručení tohoto oznámení. Řidič po-
zbývá řidičské oprávnění uplynutím
5 pracovních dnů ode dne, v němž
mu bylo toto oznámení doručeno.

Srozumitelná informace k postupu:
- pokud řidič podá námitky proti dosa-

žení 12 bodů, může dále řídit do té
doby, dokud není o námitkách pra-
vomocně rozhodnuto

- námitky však musí být na obecní úřad
obce s rozšířenou působností doru-
čeny nejpozději do konce 5. pracov-
ního dne následujícího od převzetí
"Oznámení o dosažení 12 bodů a vý-
zvy k odevzdání řidičského průkazu."

- samotná námitka ještě sama o sobě
nic neznamená. Dále je třeba postu-
povat nejlépe za pomoci odborníka
na tuto problematiku.

Vrácení řidičského oprávnění
§ 123d
Vrácení řidičského oprávnění
(1) Řidič, který podle § 123c odst. 3 po-

zbyl řidičské oprávnění, je oprávněn
požádat o vrácení řidičského opráv-
nění nejdříve po uplynutí 1 roku ode

policie informuje

Bodový systém



dne pozbytí řidičského oprávnění
podle § 123c odst. 3.

(2) Byl-li řidiči za přestupek nebo trest-
ný čin, spáchaný jednáním zařaze-
ným do bodového hodnocení, na
základě kterého dosáhl celkového
počtu 12 bodů, uložen trest nebo
sankce zákazu činnosti, spočívají-
cí v zákazu řízení motorových vo-
zidel, je řidič oprávněn požádat
o vrácení řidičského oprávnění nej-
dříve po vykonání trestu nebo sank-
ce zákazu činnosti, pokud je ulo-
žená doba zákazu činnosti delší než
doba podle odstavce 1.

(3) Žádost o vrácení řidičského opráv-
nění podává žadatel písemně u pří-
slušného obecního úřadu obce
s rozšířenou působností. Podmín-
kou vrácení řidičského oprávnění je
prokázání, že se žadatel podrobil
přezkoušení z odborné způsobi-
losti podle zvláštního právního před-
pisu 4) . Pro vrácení řidičského
oprávnění platí přiměřeně § 101.

(4) Ode dne vrácení řidičského opráv-
nění podléhá řidič novému bodo-
vému hodnocení; obecní úřad obce
s rozšířenou působností ke dni vrá-
cení řidičského oprávnění zazna-
mená v registru řidičů odečtení
všech 12 bodů.

Odečítání bodů pasivní a aktivní
§ 123e
Odečítání bodů
(1) Řidiči, kterému nebyla ode dne ulo-

žení pokuty v blokovém řízení nebo
nabytí právní moci rozhodnutí, na je-
hož základě mu byl v registru řidi-
čů zaznamenán naposled stano-
vený počet bodů, pravomocně ulo-
žena sankce za přestupek nebo
trest za trestný čin, spáchaný jed-
náním zařazeným do bodového
hodnocení,

a) po dobu 12 po sobě jdoucích ka-
lendářních měsíců, se odečtou
4 body z celkového počtu dosaže-
ných bodů,

b) po dobu 24 po sobě jdoucích ka-
lendářních měsíců, se odečtou
4 body z celkového počtu dosaže-
ných bodů zbývajících po odečtení
bodů podle písmene a),

c) po dobu 36 po sobě jdoucích ka-
lendářních měsíců, se odečtou
všechny zbývající body.

K tomuto dni provede příslušný obec-
ní úřad obce s rozšířenou působností

záznam v registru řidičů o odečtení
bodů z dosaženého počtu stanovených
bodů řidiči, a to nejpozději do 3 pra-
covních dnů ode dne, kdy vznikl řidiči
nárok na odečtení bodů.
(2) Řidiči se rovněž odečtou body, které

mu byly zaznamenány na základě
pravomocného rozhodnutí o pře-
stupku nebo trestném činu po pravo-
mocném zrušení tohoto rozhodnutí.

(3) Po dobu výkonu trestu nebo sank-
ce zákazu činnosti, spočívajícího
v zákazu řízení motorových vozidel,
neběží doba pro odečítání bodů
podle odstavce 1.

(4) Příslušný obecní úřad obce s roz-
šířenou působností rovněž provede
záznam v registru řidičů o odečte-
ní 3 bodů z dosaženého počtu
bodů řidiči, který podal písemnou
žádost o odečtení bodů a

a) doložil žádost potvrzením o ukon-
čeném školení bezpečné jízdy ve
středisku bezpečné jízdy podle
zvláštního právního předpisu 4) ,
které není starší než 1 měsíc od po-
dání žádosti, a

b) neměl ke dni ukončení školení bez-
pečné jízdy ve středisku bezpečné
jízdy v registru řidičů zaznamenáno
více než 10 bodů za porušení práv-
ních předpisů ohodnocená méně
než 6 body.

(5) Příslušný úřad obce s rozšířenou
působností provede záznam
o odečtení bodů ke dni ukončení
školení ve středisku bezpečné jíz-
dy, a to nejpozději do 3 pracovních
dnů od podání žádosti. Příslušný
úřad obce s rozšířenou působnos-
tí může provést záznam o odečte-
ní bodů řidiči na základě potvrzení
o ukončeném školení bezpečné jíz-
dy pouze jednou za kalendářní rok.

(6) Odečtení všech 12 zaznamena-
ných bodů oznámí příslušný obec-
ní úřad obce s rozšířenou působ-
ností písemně řidiči nejpozději do
5 pracovních dnů ode dne, ke kte-
rému byl záznam o odečtení bodů
proveden v registru řidičů.

Jak předejdete vybodování?
1. Dodržujte vždy pravidla silniční-

ho provozu !
2. Policista ani strážník obecní policie

nemají povinnost Vás informovat
o přidělení bodů za projednávaný
přestupek! Po jakémkoli projedná-
ní přestupku si po zhruba 2 týdnech

ověřte na CZECHPOINTU kolik
máte bodů!

3. První informaci od obecního úřa-
du obce s rozšířenou působností
o bodovém kontu řidič  dostane je
až při dosažení 12 bodů spolu
s výzvou k odevzdání řidičského
průkazu!

4. Platili jste pokutu a nevíte, kolik máte
bodů?
Opatřete si na poště nebo na obec-
ním úřadu obce s rozšířenou pů-
sobností „Výpis z bodového hod-
nocení řidiče“.

5. Máte 6 a více bodů? 
Poraďte se co nejdříve s odbor-
níkem! Můžete použít kontaktní
formulář v horním menu.

6. Máte pochybnost o své vině za pře-
stupek? 
Nevíte, kolik máte bodů? 
Nevíte, kdy Vám bude proveden
odečet 4 bodů po 12 měsících bez
přestupku? 
Odmítněte projednání přestupku
v blokovém řízení! Později již není
šance na odvolání!
Ve správním řízení Vám sice hrozí
vyšší pokuta, ale máte šanci se
účinně bránit !

7. Jste předvoláni k projednání pře-
stupku?
Vždy se nejprve poraďte s od-
borníkem! I za relativně banální
přestupek můžete přijít o řidičský
průkaz!

Více k bodovému systému najdete
na stránkách MČ, v kategorii: 

BĚCHOVICE 
��  Veřejné služby 
��  Městská policie. 
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výsledek z minulého čísla
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novinka

PROVOZ NZDM AUTOBUS 
V DOBĚ LETNÍCH PRÁZDNIN 
V době od 1. července do 31. srpna bude z důvodu
nedostatku finančních zdrojů omezen provoz NZDM Autobus v Praze  Bě-
chovicích. 
Otevřeno bude ve středu od 14.00–18.00 hodin pro děti i dospívající (6–21 let).
V období od 19. do 30. července a od 16. do 27. srpna bude klub uzavřen.

OMEZENÍ PROVOZU TERÉNNÍHO PROGRAMU 
PRO DĚTI A MLÁDEŽ 
Během července 2010 bude přerušeno poskytování této služby. Služba
bude probíhat v omezeném rozsahu během srpna 2010, dvakrát týdně 2 ho-
diny, a to v úterý a čtvrtek 16.00–18.00 hodin.

Vedoucí klubu Bc. Michaela Tomancová, DiS.

Poradenský servis
PORSE

PORSE je poradenský servis, který
pomáhá radou, praktickou pomocí
a podporou obyvatelům z Běchovic,
Újezda nad Lesy, Klánovic, Kolodějí
a blízkých obcí Prahy-východ. Tuto re-
gistrovanou sociální službu poskytují
konzultantky občanského sdružení
Neposeda během července a srpna ve
zdravotním středisku v Újezdě nad
Lesy. Poradit se můžete také pro-
střednictvím telefonu či e-mailu, s jed-
noduchým či složitějším dotazem
a v případě zájmu i anonymně.

PORSE nabízí široké spektrum
pomoci a podpory v těchto oblas-
tech: mezilidské a rodinné vztahy,
hledání zaměstnání, bytové otázky,
pomoc při jednání s úřady, ochrana
spotřebitelů, právní otázky atd. 
Kontakt:
STŘEDA od 11.00 do 15.00 hodin
na adrese Živonínská 1630, Praha-
Újezd nad Lesy, tel. č.: 739 491 633

e-mail: porse@neposeda.org
Je možno si i domluvit setkání
v individuální dobu a to na tel. č.:
739 491 633. 

www.neposeda.org, 
Českobrodská 1,  Běchovice

neposeda

Neposeda, o. s., pořádá příměstské tábory 
v Praze-Běchovicích: 
• 23. – 27. 8. 2010 Rytíři a hradní paní II.
bohatý program pro děti 6–12 let; hry, soutěže o ceny, honba za pokladem, 
výroba středověkého obleku, 2x celodenní výlet; 1500 Kč/týden
• 26. – 30. 7. 2010 – prázdninový „camp“ pro nejmenší – Kolečko
bohatý program pro děti 4–6 let; hry, soutěže o ceny, 1x celodenní výlet; 
1250 Kč/týden

Program je připraven vždy od 7.45 do 17.00 hod; v ceně strava a nápoje. 
Přihlášky a podrobné informace najdete na www.neposeda.org/tabory
Vaše dotazy Vám ráda zodpoví Alice Pechová (vzdelavani@neposeda.org, 
tel. č.: 733 685 911).

NEPOSEDA – NESEĎ DOMA
Pro všechny, kteří nechtějí od září sedět doma, připravuje o. s. Neposeda kroužky pro děti, mládež a dospělé. 
Připravený pro Vás máme výtvarný kroužek, anglický jazyk, dramatickou výchovu, pilates či power jógu, flétnu, stre-
etdance, kruhové tance, hudební školu pro nejmenší a jiné.
Sledujte stránky www.neposeda.org Informace Vám ráda podá Věra Dufková (dříve Jílková) na tel. č. 739 491 633.

Štve Vás šéf? Kolega? Manžel/ka? Zlobí Vás dětí? 
Přijďte si vybít energii do Neposedy!
Od 21. 7. do 6. 8. probíhá ve velkém klubu o. s. Neposeda úprava prostor. 
Kdo máte zájem pomoci s omlácením omítky, nanesením penetrace a s úkli-
dem, jste vítání! Než k nám přijdete, potvrďte svou účast na tel. č. 739 491 633.  
Děkujeme, že máte zájem pomoci a těšíme se na Vás!
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Cestovní kancelář Sindibád je ta, která
nás pravidelně vozí na naše víkendové
akce. S jejich službami jsme spokojeni. Při
takovém množství jízd jsem měla možnost
se přesvědčit o jejich spolehlivosti, flexi-
bilitě, ochotě pomoci řešit problémy a pře-
devším nadšení při práci s dětmi. Toto na-
dšení je v dnešní uspěchané době ne-
obvyklé. Pokud ještě nejste rozhodnuti, jak
stráví vaše děti letošní prázdniny, a chce-
te, aby je strávily neobvykle, mohu Vám CK
Sindibád vřele doporučit. Nadšenci, kte-
ří jezdí tábory skoro 20 let, mají pro ně při-
praveny nevšední zážitky u nás i v za-
hraničí. Více informací naleznete na in-
ternetových stránkách www.sindibad.cz
nebo v následujícím článku.

Přeji Vám hezké prázdniny, ať už je
strávíte s námi na táboře v Chřibské,
nebo se Sindibádem nebo kdekoli jinde.

Po prázdninách se na Vás těším
na našich oblíbených víkendovkách.

Martina Vlková

Cestovní kancelář SINDIBÁD se spe-
cializuje na pořádání letních i zimních
tuzemských i zahraničních dětských tá-
borů a rekreací pro teenagery. Dalšími
aktivitami jsou školní pobyty, lyžařské
výcviky, individuální pobyty pro skupi-
ny a autobusová doprava. Nabídky
zahraničních i tuzemských dětských tá-
borů a rekreací pro teenagery jsou po-
jmenovány podle programové náplně
a zařazeny do jednotlivých dětských

prázdnin. Každá nabídka obsahuje po-
pisnou část tábora, termín konání, au-
tentické fotografie, mapu příslušné lo-
kality a pokud existuje, tak on-line we-
bovou kameru. Kromě vlastních nabí-
dek dětských rekreací doporučujeme

nahlédnout i do fotoarchivu táborů,
ve kterém je umístěno několik tisíc fo-
tografií pořízených na táborech usku-
tečněných v minulých letech.

Přejeme příjemné a ničím nerušené
vybírání 

Proč právě se Sindibádem
• 19 let zkušeností s pořádáním 

dětských táborů – to již lze označit
pojmem specialista 

• maximální možné věkové rozpětí
účastníků (7-18 let) 

• největší nabídka zahraničních 
táborů pro teenagery 

• celoroční nabídka táborů v době
všech prázdnin 

• ubytování všech typů 
(stany, apartmány, hotely) 

• programově vyhraněné tuzemské
tábory 

• cestovní pojištění v ceně každého
poukazu 

• každoročně školení vedoucí 

• všechny tábory jsou vlastní 
produkty kanceláře 

• Koncesní listina pro provozování
cestovní kanceláře 

• pojištění kanceláře pro případ úpadku 

Nabídka pro letní prázdniny
inzerce
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Kováč vojtěch
Provádíme zámečnické

a svářečské práce 

všeho druhu

Tel.: 

774 095 209

LEVNÉ SKLADY 
NAJDEŠ TADY
Menší skladové prostory
nedaleko Úval u Prahy 
cca 100 - 600 m2, nezatepl. 
a většíodstavné plochy 
LEVNĚ PRONAJMEME.
Tel.: 608 773 259

VÁCLAV  J A N E Ć E K

kontejnerová doprava

- odvoz sutí a odpadu

- dovoz písku, štěrku 

a stavebního materiálu

- vyklízecí práce

tel.: 773 516 191
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PŘIHLAŠTE SE NA LETNÍ KURZY ANGLIČTINY  
VÍCE NA WWW.DELTASCHOOL.CZ

Studenti jsou zařazováni do kurzů podle jejich aktuální úrovně pokročilosti. Píšeme rozřazovací testy.

Všechny kursy vedou zkušení lektoři s pedagogickým vzděláním, 
vyšší úrovně pokročilosti vyučují rodilí mluvčí.

Zápisy na školní rok budou ve dnech 8. 9.-10. 9. v ZŠ Klánovice, 
nebo se můžete přihlásit již nyní na www.deltaschool.cz.

Informace: tel: 733 392 675; e-mail: zdudkova@volny.cz; www.deltaschool.cz

Delta 
School

Prague

since  1990

ANGLIČTINA a FRANCOUZŠTINA 
v ZŠ Klánovice

Standardně nabízíme:
• Všechny úrovně pokročilosti, britské učebnice

- odpolední a večerní kurzy
• Zajištěna návaznost kurzů až po přípravu ke

zkouškám FCE a CAE uznávaných ve státech
Evropské unie

• Dopolední angličtina s hlídáním dětí
• Angličtina pro 2. stupeň základní školy
• Anglická konverzace s rodilou mluvčí

• Přípravné kurzy pro maturanty
• Francouzština pro dospělé ve 3 úrovních po-

kročilosti
• Individuální lekce a výuka ve firmách

Novinky pro školní rok 2010/2011:
• Angličtina pro 1. stupeň základní školy
• Obchodní angličtina pro pokročilé
• Ještě více anglické konverzace
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PODĚKOVÁNÍ.
Všem věrným, kteří koncem května vhodili do vo-

lební urny hlasovací lístek s číslem 6, chceme touto

cestou poděkovat za důvěru a podporu. Základní vý-

sledky asi znáte: KSČM získala v Běchovicích 7,08%, v

Praze 6,53%, v ČR 11,27%  a má v Poslanecké sně-

movně 26 poslanců – stejně jako v minulém období.

Ve všech krajích, kromě Prahy, získala KSČM přes

10%, třikrát přes 13% (např. v Ústeckém byla třetí

za ČSSD a ODS s 13,64%).

Pro ty, kteří nemají přístup k internetu, jednu kuri-

ozitu a několik údajů. Kuriozitou je stejný počet - 1002

platných hlasů - v Běchovicích při parlamentních vol-

bách v roce 2006 a 2010. Zisk KSČM v okolních

městských částech: Horní Počernice 9,93%, Klánovice

3,2%, Újezd 5,27%, Koloděje 5,04%, Dubeč 7,08%,

Dolní Počernice 6,07%. Z jmenovaných MČ byla nej-

vyšší volební účast v Kolodějích, nejmenší u nás.

Na podzim nás čekají další volby, komunální. 

Doufáme, že opět podpoříte komunistickou kandidátku.

Výbor ZO KSČM 

Taneční studio

pořádá od září 2010 v Polyfunkčním Domě 
v Ujezdě nad Lesy, Staroújezdská 2300, Praha 9

KURZY PRO DOSPĚLÉ
TANEČNÍ KURZY PRO DOSPĚLÉ

PONDĚLÍ od 4. 10. 2010 od 20:15hod - VELMI MÍRNĚ POKROČILÍ 1
ÚTERÝ od 5. 10. 2010 od 20:15 VELMI MÍRNĚ POKROČILÍ 2

STŘEDA od 6. 10. 2010 od 20:15 hod ZAČÁTEČNÍCI
NEDĚLE od 3. 10. 2010 ZAČÁTEČNÍCI

Cena 3200 Kč/pár (10 lekcí a 1x prodloužená)

KURZY ORIENTÁLNÍHO (břišního) TANCE PRO ŽENY
PONDĚLÍ od 13. 9. 2010,18:00 - 19:00 hod - MÍRNĚ POKROČILÍ

PONDĚLÍ od 13. 9. 2010,19:00 - 20:00 hod - ZAČÁTEČNÍCI
Cena na pololetí 2500 Kč

SINGLE LADIES DANCING (naučíte se kroky, variace, budeme vytvářet
choreografie - standardní a latinsko-americké tance) 

Neděle od 19. 9. 2010 od 19:00 do 20:00 
Cena na pololetí 2500 Kč

KURZY ANGLICKÉHO JAZYKA  "Tančíme s angličtinou"
Středa 8:45 - 10:15 od 15. 9. 2010 Falešní začátečníci

Středa 10:30 - 12:00 hod Začátečníci
2x 45min (Cena na pololetí 3800 Kč). 

Pravidelná Tančírna "Taneční ČAJE" od září každou neděli
od 15:00 do 17:00 pro dříve narozené (vstupné 60 Kč/osoba)

od 17:00 do 19:00 Tančírna "Taneční ČAJE" pro tanečníky a absol-
venty tanečních. Cena 120 Kč/osoba, možnost zakoupení

výhodných permanentek. Po předložení legitimace z tanečních Ta-
nečního Studia Style 100 Kč/osoba.

Více informací získáte na  tel.: 603 493 667
www.tanecni-ujezd.cz nebo e-mailu: tanecni-ujezd@seznam.cz

Taneční studio

pořádá od září 2010 v Polyfunkčním Domě 
v Ujezdě nad Lesy, Staroújezdská 2300, Praha 9

KURZY PRO DĚTI A MLÁDEŽ
TANEČNÍ PRO MLÁDEŽ 

STŘEDA od 12. 10. 2010, 18:30 - 20:00hod ZAČÁTEČNÍCI
Cena 4900 Kč/pár, dáma 3700 Kč, pán 1500 Kč 

(18 lekcí a 2x prodloužená)

ORIENTÁLNÍ (břišní) TANEC pro slečny od 9let, 
od pondělí 13. 9. 2010. Cena na pololetí 1900 Kč

TANEČNÍ PŘÍPRAVKA PRO ZAČÁTEČNÍKY "Společenský tanec"
(1.stupeň) od pondělí 13. 9. 2010,14:15 - 15:15 

a úterý od 14. září,14:30-15:30hod  (Cena na pololetí 1900 Kč)

TANEČNÍ PŘÍPRAVKA PRO VELMI MÍRNĚ POKROČILÉ" 
Společenský tanec" (děti od 9 let) od úterý 13. 9. 2010 

od 15:45 - 16:45 (Cena na pololetí 1900 Kč)

MODERNÍ TANEC + JAZZ DANCE + HIP HOP 
od středy 15. 9. od 13:00 - 14:00 (přípravka pro děti 1.stupeň ZŠ) a od středy 15. 9.
2010 od 14:00-15:00hod (přípravka pro děti 2.stupně ZŠ). Cena 1900 Kč/pololetí

"TANČÍME S ANGLIČTINOU" - kurz pro děti od 5-6let 
(Výuka angličkého jazyka spolu s pohybem, cena 2100 Kč/pololetí)

"TANČÍME S ANGLIČTINOU"* - kurzy pro 1.stupeň 
(výuka anglického jazyka s pohybem, budeme také využívat podium. Cílem je,aby
se děti nebály mluvit, aby se rozpovídaly, dokázaly porozumět a zareagovat)
od 13.9.,13:00-14:00hod (začátečníci), od 14. 9.13:15-14:15 (začátečníci), středa
od 15.9., 15:30-16:30 (velmi mírně pokročilí). Cena 2100 Kč

"TANČÍME S ANGLIČTINOU"* - kurzy pro 2. stupeň
od pondělí 13.9.,15:30-6:30 a od středy 16:45-17:45. Cena kurzu 2100 Kč/pololetí.
(výuka anglického jazyka s pohybem, budeme také využívat podium. Cílem je, aby
se děti nebály mluvit, aby se rozpovídaly, dokázaly porozumět a zareagovat)
U kurzů označených * je nutné konzultovat pokročilost každého zájemce

Více informací získáte na  tel.: 603 493 667
www.tanecni-ujezd.cz nebo e-mailu: tanecni-ujezd@seznam.cz

MOBILNÍ  OBCHODNÍ  KANCELÁŘ
Pražské plynárenské, a.s.
Termíny přistavení:

- dne 15. 07. 10 1430 - 1700 hod.
- dne 8. 08. 10 900 - 1130 hod.
- dne 22. 09. 10 1100 - 1330 hod.
- dne 25. 10. 10 1230 - 1500 hod.
- dne 12. 11. 10 900 - 1130 hod.
- dne 1. 12. 10 1430 - 1700 hod.

Mobilní kancelář bude umístěna v automobilu, označeném
logem Pražské plynárenské, a.s., zaparkovaném v Běchovi-
cích I na parkovišti v ulici Za Poštovskou zahradou.
Pražská plynárenská, a.s. ve spolupráci s dceřinou společností  Pro-
métheus, energetické služby, s.r.o. a ÚMČ Praha  – Běchovice  nabí-
zí  odběratelům zemního plynu novou službu - tzv. „mobilní obchodní
kancelář“, jejímž prostřednictvím si stávající i potenciální zákazníci Praž-
ské plynárenské, a.s. mohou vyřídit záležitosti, související s odběrem
zemního plynu bez návštěvy kontaktních míst v Praze 2 a 4.
Mobilní kancelář poskytuje zejména následující služby:
- zahájení, převod a ukončení odběru zemního plynu
- změny smluvního vztahu (způsobu placení, zasílací 

adresy, jména atd.)
- převzetí reklamace
- výměna, kontrola a zaplombování plynoměru
- informace k otázkám, souvisejícím s dodávkami

zemního plynu
- tiskopisy a informační brožury
Služeb mobilní kanceláře mohou využít i občané
přilehlých obcí a částí Prahy.
Bližší informace na tel. číslech  
267 175 174  a  267 175 202
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